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Plats och tid Garden, Konsert och Kongress, kl. 09:00 - 17:22

Beslutande Se nästa sida

Övriga deltagande Se nästa sida

Paragrafer 301 - 351

Utses att justera Muharrem Demirok (C), Chris Dahlqvist (SD)

Sekreterare

Marie Nikonoff

Ordförande

Lars Vikinge (C)

Justerande

Muharrem Demirok (C) Chris Dahlqvist (SD)

Anslag/Bevis
Protokollet offentliggörs under tre (3) veckor genom att det anslås på kommunens 
anslagstavla. Under tiden kan besluten i protokollet överklagas.

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2020-12-08

Förvaringsplats för protokollet Kommunledningsförvaltningen

Datum för anslags uppsättande Datum för anslags nedtagande

Underskrift/Namnförtydligande Underskrift/Namnförtydligande

Omedelbar justering av (§ och rubrik)

Datum för anslags uppsättande Datum för anslags nedtagande

Underskrift/Namnförtydligande Underskrift/Namnförtydligande
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Beslutande
Lars Vikinge (C) Ordförande
Gustaf Appelberg (L) 1:e vice ordförande
Niklas Nåbo (S) 2:e vice ordförande
Kristina Edlund (S) §§ 301-317
Niklas Borg (M)
Anna Larsson (S)
Astrid Brissman (M)
Muharrem Demirok (C)
Michael Cocozza (-)
Ali Hajar (S)
Johan Häggblom (KD) §§ del av 303-351
Rebecka Hovenberg (MP)
Jessica Eek (V)
Linnéa Jägestedt (M)
Elias Aguirre (S)
Christer Johansson (SD)
Erik Östman (M)
Emelie Gustafsson (C)
Süreyya Kurdi (S)
Jan Österlind (S)
Denise Cassel (KD) §§ 301-del av 303
Rolf Edelman (M)
Björn Immerstrand (MP)
Mari Hultgren (S)
Chris Dahlqvist (SD)
Christian Gustavsson (M) §§ 301-304
Gösta Gustavsson (C)
Elisabeth Gustafsson (S)
Susanna Kellgren-Lundberg (L)
Fredrik Lundén (M)
Andreas Williamsson (S)
Magnus Engström (KD)
Suada Tolic (M)
Mikael Sanfridson (S) §§ 301-317
Tanja Mitic (S)
Birgitta Rydhagen (MP) §§ del av 303-351
Anna Steiner Ekström (M) §§ 301-del av 303
Åsa Wennergren (L)
Fredrik Hasselgren (V)
Joe Mayer (S)
Jörgen Ring (SD)
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Stefan Erikson (M)
Lotta Bäckman (S)
Liselotte Fager (KD)
Paul Lindvall (M)
Christoffer Rosendahl (C)
Jaleh Ramezani (-)
Camilla Bekkhus (SD)
Viktoria Sköld (M)
Maria Moraes (MP) §§ 304-351
Björn Alling (V)
Jerry Broman (-)
Trine Vikinge (C)
Karin Sandin Dahlgren (S)
Yvonne Svalin (KD)
Thomas Bystedt (L)
Klas Ahlberg (-)
Stefan Bogren (M)
Simon Tibell (S)
Daniel Noregran (M)
Christoffer Olsson (S)
Gunnar Gustafsson (MP)
Yvonne de Martin (C)
Elsa Ericsson (M)
Torsten Svärdström (SD)
Kjell O Lejon (KD)
Eva Lindblad (V)
Agneta Lantz (M)
Jonatan Hermansson (S)
Annika Krutzén (M)
Masood Khatibi (C)
Anita Jonasson Kroon (M) – ersätter Anna Steiner Ekström (M) §§ del av 303-
351
Susanne Andersson (M) – ersätter Christian Gustavsson (M) §§ 305-351
Andreas Viborg (L) – ersätter Gunnar Broman (L)
Rihab Al Chahaf (KD) – ersätter Denise Cassel (KD) §§ del av 303-351
Richard Svenselius (KD) – ersätter Johan Häggblom (KD) §§ 301-del av 303
Birgitta Wallberg (S) – ersätter Lisa Nåbo (S)
Conny Delerud (S) – ersätter Ranko Simic (S)
Susanne Wallberg (S) – ersätter Uba Aden (S)
Peter Hult (S) – ersätter Frida Ählström (S)
Per Wretman (S) – ersätter Mikael Sanfridson (S) §§ 318-351  
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Kerstin Johnsson (S) – ersätter Kristina Edlund (S) §§ 318-351  
Albin Adell Sjöberg (V) – ersätter Ronnie Eriksson (V) §§ 301-308
Klara von Eckardstein (V) – ersätter Ronnie Eriksson (V) §§ 309-351
Cecilia Gyllenberg Bergfasth (MP) – ersätter Björn Immerstrand (MP) §§ 312-
351
Petter Mattsson (MP) – ersätter Maria Moraes (MP) §§ 301-del av 303
Johan Bergstedt (MP) – ersätter Birgitta Rydhagen §§ 301-del av 303, ersätter 
Maria Moraes (MP) §§ del av 303
Gunnar Franzén (SD) – ersätter Jonas Andersson (SD)
Patrik Westlund (SD) – ersätter Jane Ericsson (SD)

Övriga deltagande
Ersättare (icke tjänstgörande)
Ylva Bjerke (M)
Anders Sydbom (M)
Mikael Larsson (C)
Carin Ahlsén (C)
Marcus Ljungqvist (C)
Göran Gunnarsson (C)
Johan Thorén (L)
Elina Andersson (S)
Sonny Härold (S)
Åsa Roth (S)
Roger Bandick (S)

Övriga
Karlsson, Göran (S), vice ordförande, överförmyndarnämnden
Larsson Julia, kommunsekreterare
Nikonoff Marie, Kommunsekreterare

Ej närvarande  
Jonas Andersson (SD)
Gunnar Broman (L)
Ronnie Eriksson (V)
Jane Ericsson (SD)
Lisa Nåbo (S)
Ranko Simic (S)
Frida Ählström (S)
Uba Aden (S)
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Ajourneringar

Sammanträdet ajournerades vid följande tillfällen:
kl: 9:30-9:38, 10:10-10:20, 11:05-11:15, 12:15-13:15, 14:15-14:25, 15:26-
15:40.

__________
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Innehållsförteckning

Ärende Sida
§ 301 Justering av dagordning........................................................................ 9

§ 302 Ledamöternas allmänna frågestund..................................................... 10

§ 303 Nämndernas förslag till internbudgetar för 2021 med plan för 2022-
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§ 304 Budget 2021 med flerårsplan för kommunens bolag.......................... 18

§ 305 Tillfällig möjlighet under rådande coronapandemi för nämnderna att 
sätta ner vissa avgifter enligt kommunens taxor................................. 21

§ 306 Taxa för Kommunlantmäteriets verksamhet, revidering..................... 24

§ 307 Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och strålskyddslagen, 
revidering............................................................................................ 26

§ 308 Tekniska verken i Linköping AB:s avfallstaxa 2021.......................... 29

§ 309 Taxa Avgifter för kost och boende vid insatser med stöd av LSS och 
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§ 310 Kommunikationspolicy för Linköpings kommun, revidering............. 33

§ 311 Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020, antagande................. 36
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interpellation (S).................................................................................. 46

§ 317 Hur ska skolorna klara integrationen?, svar på interpellation (SD).... 47

§ 318 Frågor om Tomteboda koloniförening, anmälan av och svar på enkel 
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§ 321 Utredning om religiös extremism, svar på motion (SD)..................... 52

§ 322 Erbjud fortsatt daglig verksamhet för personer över 65 år, svar på 
motion (MP)........................................................................................ 54

§ 323 Stärkt kameraövervakning för tryggare skolor, svar på motion (S).... 56

§ 324 Arbetstidsförkortning för socialsekreterare, svar på motion (V)........ 58

§ 325 Inför möjlighet till sociala måltider för äldre, svar på motion (MP)... 60

§ 326 Samverkansgrupp för bostäder till överkomliga priser, svar på motion 
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§ 327 Inför en bostadsförmedling i Linköping, svar på motion (V)............. 66

§ 328 Likvärdig rätt till skolskjuts, svar på motion (MP)............................. 68

§ 329 En kontakt för solel, svar på motion (S).............................................. 70

§ 330 Rädda insekterna, svar på motion (V)................................................. 72

§ 331 Pilotkommun för hållbara transporter, svar på motion (MP).............. 74

§ 332 Återbruksgalleria, svar på motion (S)................................................. 83

§ 333 Sluta upphandla odlad fisk, svar på motion (V).................................. 85

§ 334 Planera för hund, svar på motion (MP)............................................... 87

§ 335 Bygg bort kön till dygnet runt-omsorgen, svar på motion (S)............ 90

§ 336 Upphandla närproducerat kött, svar på motion (V)............................. 92

§ 337 Rörelse och idrott på raster och fritidstid, svar på motion (MP)......... 94

§ 338 Krav på utdrag ur belastningsregistret för den som har uppdrag inom 
äldreomsorg och omsorg för personer med funktionsvariation, svar på 
motion (SD)......................................................................................... 97

§ 339 Sluta subventionera Linköpings flygplats, svar på motion (MP)........ 99

§ 340 Avsägelse (MP) - Ersättare i bygg- och miljönämnden från och med 
2020-12-31 samt ersättare i djurförsöksetiska nämnden från och med 
2021-02-03........................................................................................ 101

§ 341 Fyllnadsval (S) - ersättare i överförmyndarnämnden........................ 102

§ 342 Jämlik tillgång till behöriga lärare och förskollärare för alla barn!, 
anmälan av motion (V)...................................................................... 103

§ 343 Dubbla bonusen till anställda i omsorgen, anmälan av motion (V).. 104

§ 344 Visa prislappen! - Utred Linköping City Airports vara eller icke vara, 
anmälan av motion (V)...................................................................... 105
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§ 346 Inför kompetensbank för vikariat och organisationsutveckling, 
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§ 347 Centralt tvätteri för hygien och miljö, anmälan av motion (V)......... 108

§ 348 Står kommunledningen på brottsutsatta elevers sida?, anmälan av 
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anmälan av interpellation (MP)......................................................... 110

§ 350 Lever de kommunala bolagen upp till kontrollen av 
underleverantörer?, anmälan av interpellation (S)............................ 111

§ 351 Allmänhetens frågestund................................................................... 112
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§ 301 Justering av dagordning

Ärende
Ordföranden föreslår att följande ärenden läggs till dagordningen:

17 A - Frågor om Tomteboda koloniförening, anmälan av och svar på enkel 
fråga (-), KS 2020-904

17 B - Julgran Stora Torget, anmälan och svar på enkel fråga (SD), KS 2020-
905

Ordföranden föreslår att följande ärende utgår på grund av att hemställan 
dragits tillbaka:

13 - Nytt parti - Linköpingslistan (LL), hemställan om partistöd, stöd för 
politisk sekreterare, m m KS 2020-817

Kommunfullmäktiges beslut
1. Dagordningen fastställs.

__________

Beslutet skickas till:
-
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§ 302 Ledamöternas allmänna frågestund
Dnr KS 2019-625

Ärende
Inga frågor har inkommit till ledamöternas allmänna frågestund.

__________

Beslutet skickas till:
-
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§ 303 Nämndernas förslag till internbudgetar för 2021 
med plan för 2022-2024

Dnr KS 2020-31

Ärende
Kommunens budget med plan för kommande tre år är det centrala dokumentet 
för att styra den kommunala verksamhetens inriktning och omfattning. 
Budgeten omfattar all kommunal verksamhet och beskriver de målsättningar 
och resultat som är prioriterade. 

Den 29 september beslutade kommunfullmäktige om budget för 2021 med plan 
för 2022-2024, då fastslogs hur kommunens samlade resurser ska fördelas 
mellan nämnder och verksamheter utifrån politisk viljeinriktning och 
prioritering (KF 2020-09-29, § 208). Regeringen aviserade tillsammans med 
samarbetspartierna ytterligare tillskott till kommuner och regioner den 7 
september. Aviseringarna ingår i budgetpropositionen för 2021 som kommer 
att behandlas av riksdagen i december 2020. Då aviseringen kom när Alliansen 
för Linköping lämnat sitt budgetförslag fick kommunstyrelsen i uppdrag att 
besluta om användning av de aviserade tillkommande statsbidragen för år 2021 
(beslut KS 2020-10-06, § 268) och nämnderna fick i uppdrag att inarbeta de 
eventuella ramförändringarna i sina förslag till internbudget för 2021 med plan 
för 2022-2024. 

Den 1 december behandlar kommunstyrelsen och den 8 december 
kommunfullmäktige nämndernas internbudgetar för 2020 med plan för 2021-
2023. Nämndernas förslag till internbudget för 2021 med plan för 2022-2024 
har stämts av mot de budgetramar som fullmäktige fastställde i september 
kompletterat med kommunstyrelsens beslut den 6 oktober.

Anmärkningar på nämndernas internbudget med bilagor

Samtliga nämnder har inkommit med internbudgetar inkl. bilagor som i 
huvudsak följer de övergripande för kommunens styrning. 
Kommunledningsförvaltningen konstaterar att social- och omsorgsnämnden 
och äldrenämnden skrivit ihop ett antal kommunövergripande mål i 
nämndernas internbudgetar. Barn- och ungdomsnämnden, bildningsnämnden 
och arbetsmarknadsnämnden har inte omhändertagit alla strategiska 
utvecklingsuppdrag. Kommunledningsförvaltningen konstaterar också att 
social- och omsorgsförvaltningens verksamhetsplan inte överensstämmer med 
social- och omsorgsnämndens och äldrenämndens internbudgetar. 
Sammantaget bedöms detta påverka möjligheterna för en effektiv och 
ändamålsenlig styrning. 
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Justeringar av budgetramarna efter kommunfullmäktiges beslut den 29 
september

I nämndernas förslag till internbudget för 2021 med plan för 2022-2024 ingår 
omfördelningar mellan nämnder med anledning av flytt av verksamhet enligt 
nedan. Samtliga berörda nämnder har fattat särskilda beslut om 
omfördelningarna som framgår av respektive nämnds protokoll som bifogats i 
bilagorna. De aktuella överföringarna av verksamhet föranleder inte någon 
revidering av reglementen.

 Ansvar och budgetram för förvaltning av IT-system som avser 
arbetsmarknadsnämndens verksamhet flyttas från äldrenämnden 
till arbets-marknadsnämnden med 1 281 tkr från och med år 
2021.

 Ansvar och budgetram för försörjningsdelen av stödboende för 
ungdomar 16-22 år som bekostats med ekonomiskt bistånd 
flyttas från arbetsmarknadsnämnden till social- och 
omsorgsnämnden med 1 777 tkr från och med år 2021.

 Ansvar och budgetram för verksamheten ArDaKo flyttas från 
social- och omsorgsnämnden till arbetsmarknadsnämnden med 
2 002 tkr från och med år 2021.

I tabellen nedan redovisas budgetramar för nämnderna 2021 med plan för 
2022-2024 inkl. omfördelningar mellan nämnder enligt ovan.

Tabell: Budgetramar för nämnderna 2021 med plan för 2022-2024

Justeringar av strategiska utvecklingsuppdrag efter kommunfullmäktiges 
beslut den 29 september 

I budget 2021 med plan för 2022-2024 fastställs ett antal strategiska 
utvecklingsuppdrag till nämnderna, bl.a. uppdrog kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen att i samverkan med Arbetsförmedlingen genomföra åtgärder 
som innebär ett effektivt utnyttjande av statliga arbetsmarknadssatsningar, t.ex. 
anställningsstöd i form av extratjänster i den kommunala verksamheten. 
Ansvaret för arbetsmarknadsinsatser är fördelat till arbetsmarknadsnämnden 
varför kommunstyrelsen föreslår att uppdraget överförs till 
arbetsmarknadsnämnden. 

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 334

1. Nämndernas förslag till omfördelningar av budgetram mellan nämnder enligt 
Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks och överlämnas till 
kommunfullmäktige.
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2. Kommunstyrelsens och nämndernas förslag till internbudgetar för 2021 med 
plan för 2022-2024 enligt bilaga 1-15 tillstyrks och överlämnas till 
kommunfullmäktige. 

3. Kommunledningsförvaltningens förslag att arbetsmarknadsnämnden, barn- 
och ungdomsnämnden, bildningsnämnden, social- och omsorgsnämnden 
och äldrenämnden uppdras revidera sina internbudgetar inklusive bilagor i 
enlighet med Kommunledningsförvaltningens anmärkningar tillstyrks. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Ansvar och budgetram för förvaltning av IT-system som avser 
arbetsmarknadsnämndens verksamhet flyttas från äldrenämnden till 
arbetsmarknadsnämnden med 1 281 tkr från och med år 2021.

2. Ansvar och budgetram för försörjningsdelen av stödboende för ungdomar 
16-22 år som bekostats med ekonomiskt bistånd flyttas från 
arbetsmarknadsnämnden till social- och omsorgsnämnden med 1 777 tkr från 
och med år 2021.

3. Ansvar och budgetram för verksamheten ArDaKo flyttas från social- och 
omsorgsnämnden till arbetsmarknadsnämnden med 2 002 tkr från och med år 
2021.

4. Kommunstyrelsens förslag till omfördelningar av budgetram mellan 
nämnder godkänns.

5. Kommunstyrelsens förslag att det strategiska utvecklingsuppdraget att ”i 
samverkan med Arbetsförmedlingen genomföra åtgärder som innebär ett 
effektivt utnyttjande av statliga arbetsmarknadssatsningar” överförs från 
kommunstyrelsen till arbetsmarknadsnämnden godkänns.

6. Nämndernas och styrelsens förslag till internbudgetar för 2021 med plan för 
2022-2024 enligt bilaga 1-15 godkänns. 

7. Kommunstyrelsens förslag att arbetsmarknadsnämnden, barn- och 
ungdomsnämnden, bildningsnämnden, social- och omsorgsnämnden och 
äldrenämnden ska revidera sina internbudgetar inklusive bilagor i enlighet med 
Kommunledningsförvaltningens anmärkningar godkänns. Nämnderna ska 
återkomma senast i april med reviderade internbudgetar till kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 334
Tjänsteskrivelse – Nämndernas internbudgetar för 2021 med plan för 2022-
2024, 2020-11-18
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Nämndernas förslag till internbudget för 2020 med plan för 2021-2023 inkl. 
protokoll från nämnderna
Bilaga 1 – Kommunfullmäktige
Bilaga 2 – Kommunens revisorer
Bilaga 3 – Kommunstyrelsen
Bilaga 4 – Överförmyndarnämnden
Bilaga 5 – Valnämnden
Bilaga 6 – Äldrenämnden
Bilaga 7 – Social- och omsorgsnämnden
Bilaga 8 – Barn- och ungdomsnämnden
Bilaga 9 – Bildningsnämnden
Bilaga 10 – Kultur- och fritidsnämnden
Bilaga 11 – Arbetsmarknadsnämnden
Bilaga 12 – Samhällsbyggnadsnämnden
Bilaga 13 – Bygg- och miljönämnden
Bilaga 14 – Pensionsenheten
Bilaga 15 – Intern finansiering

Yttranden
Kristina Edlund (S), Ali Hajar (S), Linnea Jägestedt (M), Chris Dahlqvist (SD), 
Fredrik Hasselgren (V), Eva Lindblad (V), Rebecka Hovenberg (MP), Petter 
Mattsson (MP), Anna Steiner Ekström (M), Klas Ahlberg (-), Mari Hultgren 
(S), Gunnar Gustafsson (MP), Elias Aguirre (S), Jonatan Hermansson 
(S), Niklas Nåbo (S), Tanja Mitic (S), Björn Alling (V), Cecilia Gyllenberg 
Bergfasth (MP), Björn Immerstrand (MP), Lotta Bäckman (S), Mikael 
Sanfridson (S), Göran Karlsson (S) vice ordförande i 
överförmyndarnämnden, Christoffer Olsson (S), Birgitta Rydhagen (MP), 
Albin Adell Sjöberg (V), Michael Cocozza (-), Annika Krutzén (M), Johan 
Bergstedt (MP), yttrar sig.

Deltar ej i beslutet

Samtliga tjänstgörande ledamöter och ersättare i Vänsterpartiet (V), 
Socialdemokraterna (V), Sverigedemokraterna (SD), Klas Ahlberg (-), Michael 
Cocozza (-) och Jaleh Ramezani (-) deltar inte i beslutet.

Yrkanden
Niklas Borg (M), Denise Cassel (KD), Fredrik Lundén (M), Stefan Erikson 
(M), Andreas Viborg (L), Elsa Erikson (M), Muharrem Demirok (C), Erik 
Östman (M), Åsa Wennergren (L), Gustaf Appelberg (L), Emelie Gustafsson 
(C), Trine Vikinge (C), Susanna Kellgren Lundberg (L), Agneta Lantz 
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(M), Linnea Jägestedt (M), Annika Krutzén (M), Liselotte Fager (KD) och 
Thomas Bystedt (L) yrkar bifall kommunstyrelsens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ansvar och budgetram för förvaltning av IT-system som avser 

arbetsmarknadsnämndens verksamhet flyttas från äldrenämnden till 
arbetsmarknadsnämnden med 1 281 tkr från och med år 2021.

2. Ansvar och budgetram för försörjningsdelen av stödboende för 
ungdomar 16-22 år som bekostats med ekonomiskt bistånd flyttas från 
arbetsmarknadsnämnden till social- och omsorgsnämnden med 1 777 
tkr från och med år 2021.

3. Ansvar och budgetram för verksamheten ArDaKo flyttas från social- 
och omsorgsnämnden till arbetsmarknadsnämnden med 2 002 tkr från 
och med år 2021.

4. Kommunstyrelsens förslag till omfördelningar av budgetram mellan 
nämnder godkänns.

5. Kommunstyrelsens förslag att det strategiska utvecklingsuppdraget att 
”i samverkan med Arbetsförmedlingen genomföra åtgärder som 
innebär ett effektivt utnyttjande av statliga 
arbetsmarknadssatsningar” överförs från kommunstyrelsen till 
arbetsmarknadsnämnden godkänns.

6. Nämndernas och styrelsens förslag till internbudgetar för 2021 med 
plan för 2022-2024 enligt bilaga 1-15 godkänns. 

7. Kommunstyrelsens förslag att arbetsmarknadsnämnden, barn- och 
ungdomsnämnden, bildningsnämnden, social- och omsorgsnämnden 
och äldrenämnden ska revidera sina internbudgetar inklusive bilagor i 
enlighet med Kommunledningsförvaltningens anmärkningar 
godkänns. Nämnderna ska återkomma senast i april med reviderade 
internbudgetar till kommunstyrelsen.

Reservationer
Samtliga tjänstgörande ledamöter och ersättare i Miljöpartiet (MP) reserverar 
sig mot beslutet och lämnar följande skriftliga reservation:

"Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet om kommunstyrelsens budget, 
eftersom budgeten utgår från Alliansens budgetramar som antogs av 
kommunfullmäktige 2020-09-29 och inte speglar de prioriteringar Miljöpartiet 
valde att göra i sin rambudget. I flera fall har Miljöpartiet gett nämnderna andra 
ramar än vad Alliansen gjort alternativt gjort omprioriteringar inom ram. Våra 
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prioriteringar framgår av vår skuggbudget samt av de protokollsanteckningar vi 
lagt i de nämnder där vi har ledamöter.

Miljöpartiet är kritiska till de allmänna effektiviseringskrav som är utlagda på 
nämnderna samtidigt som stora summor avsätts som resursmedel i 
kommunstyrelsens internbudget. Därför låter vi 50 miljoner av 
kommunstyrelsens resursmedel fördelas ut till nämnderna, bland annat 25 
miljoner till äldrenämnden för att möta underskottet i hemtjänsten. Vi avstår 
helt från stöd till flygplatsen och fördelar de 43 miljonerna till nämndernas 
arbete och till utbildningssatsningar inom Leanlink. Med en riktad besparing i 
staberna och med den nyligen beslutade fördelningen av statsbidragen tar vi 
bort de generella besparingarna i respektive nämnd. Vi ser inte behovet av att 
skära ner på verksamhet i förväg, om det finns medel 2021 även om det inte är 
säkert att fortsatt finansiering är möjlig åren därefter."

Rebecka Hovenberg (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation:

"Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet om kommunstyrelsens budget, 
eftersom budgeten utgår från Alliansens budgetramar som antogs av 
kommunfullmäktige 2020-09-29 och inte speglar de prioriteringar Miljöpartiet 
valde att göra i sin rambudget. I flera fall har Miljöpartiet gett nämnderna andra 
ramar än vad Alliansen gjort alternativt gjort omprioriteringar inom ram. Våra 
prioriteringar framgår av vår skuggbudget samt av de protokollsanteckningar vi 
lagt i de nämnder där vi har ledamöter.

Miljöpartiet är kritiska till de allmänna effektiviseringskrav som är utlagda på 
nämnderna samtidigt som stora summor avsätts som resursmedel i 
kommunstyrelsens internbudget. Därför låter vi 50 miljoner av 
kommunstyrelsens resursmedel fördelas ut till nämnderna, bland annat 25 
miljoner till äldrenämnden för att möta underskottet i hemtjänsten. Vi avstår 
helt från stöd till flygplatsen och fördelar de 43 miljonerna till nämndernas 
arbete och till utbildningssatsningar inom Leanlink. Med en riktad besparing i 
staberna och med den nyligen beslutade fördelningen av statsbidragen tar vi 
bort de generella besparingarna i respektive nämnd. Vi ser inte behovet av att 
skära ner på verksamhet i förväg, om det finns medel 2021 även om det inte är 
säkert att fortsatt finansiering är möjlig åren därefter."

Protokollsanteckningar
Michael Cocozza (-) och Jaleh Ramezani (-) lämnar följande 
protokollsanteckning:
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"Linköpingslistan deltar inte i beslutet då den av KF beslutade ramen inte är 
tillräcklig för att uppfylla flera av de mål KF antagit. Vidare har vi fått våra 
mandat på ett program som väsentligt avviker från den rambudget som KF 
antagit. LL är lojala mot våra väljare, vi säger inte en sak i valet och sedan gör 
något helt annat.

Vi gick till val på en real ökning av den kommunala budgeten med 350 mkr. 
Den rambudgeten som är antagen ligger inte i närheten av den nivån. 
Konsekvensen är vi inte har tillräckligt resurser för att i hög utsträckning sätta 
arbetsföra med försörjningsstöd i arbete, att kulturen får det lyft vi gick till val 
på, att skolan får mer resurser till att höja kvalitén och att vi får ordentliga 
resurser att stärka tryggheten i kommunen.

Vi menar även att rambudgeten tas för tidigt på året, fullmäktige har inte 
tillräckligt med information i maj för att kunna ta rätt beslut om budgeten. 
Sedan rambudgeten fastställdes finns det väsentligt mer tillgängliga medel i 
form av statsstöd och ökat finansnetto. Dessa tillfälliga förstärkningar borde 
använts till att förstärka den lokala ekonomin nu under pandemin."

Vänsterpartiet (V) avser  att lämna en protokollsanteckning innan 
justeringstillfället. Ingen protokollsanteckning har dock lämnat in.

Sverigedemokraterna (SD) avser att lämna in en protokollsanteckning. Ingen 
protokollsanteckning har dock lämnat in.

__________

Beslutet skickas till:
Samtliga nämnder
Samtliga förvaltningschefer
Budgetchef, Birgitta Hammar
Kvalitetsstrateg, Jenny Bolander
Stadsrevisor, Peter Alexandersson
Ekonomichef, Åsa Drange
Ekonomichef, Damir Foric
Ekonomichef, Gunilla Green
Ekonomichef, Petter Skogö
Ekonomichef, Åsa Haraldsson
Ekonomichef, Kimmo Immonen
Ekonomichef, Henrik Karpe
Enhetschef Överförmyndarenheten, Petra Hallqvist,
Administrativ chef, Lena Fristedt
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§ 304 Budget 2021 med flerårsplan för kommunens 
bolag

Dnr KS 2020-840

Ärende
Enligt det gemensamma ägardirektivet har kommunfullmäktige ett politiskt och 
ekonomiskt ansvar för bolagen. Det innebär bland annat att kommunens bolag 
årligen ska redovisa sina budgetar och planer för verksamhet och ekonomi till 
kommunfullmäktige.

Den 20 november 2020 beslutade styrelsen i Linköpings Stadshus AB att Visit 
Linköping & Co AB samt Linköping City Airport AB ska komplettera sina 
budgetar 2021 med plan och vara kommunfullmäktige tillhanda februari 2021.

Tekniska verken i Linköping AB samt Sankt Kors Fastighets AB uppfyller inte 
ägarkravet om avkastning på justerat eget kapital. Övriga bolag gör 
bedömningen att ägarkraven för avkastning på eget kapital kommer att 
uppfyllas. Sankt Kors Fastighets AB uppfyller inte ägarkravet om lägst 5 
procent soliditet under åren 2023-2024. Det pågår ett arbete, som Stadshus AB 
har initierat, med att ta fram förslag på hantering av Sankt Kors långsiktiga 
ekonomi. Övriga bolag gör bedömningen att uppfylla ägarkraven gällande 
soliditet. 

Ägarkraven ska ses som långsiktiga och i ett längre perspektiv förväntas 
bolagen uppfylla ägarkraven vad gäller avkastning på justerat eget kapital och 
soliditet.

Flera av bolagen är inne i en period med hög investeringsvolym. 
Bolagskoncernen har planerat för investeringar motsvarande 15 027 mnkr 
under åren 2021-2024.

Bolagens långfristiga skulder kommer enligt budget och plan att öka. Delar av 
investeringsökningen kommer att finansieras med ökade intäkter, men det 
kommer även bli aktuellt att utöka lån.

Utifrån bolagens rapporteringar gör Kommunledningsförvaltningen 
bedömningen att ägarens ekonomiska krav uppfylls i budgetar 2021 med 
flerårsplan för Linköpings Stadshus AB, Tekniska verken i Linköping AB, AB 
Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets AB, Linköpings 
Science Park AB samt Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB.

Bolagens inlämnade budgetar 2021 med flerårsplaner återfinns i bilaga.  
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Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen överlämna budget 
2021 med flerårsplan för Linköpings Stadshus AB, Tekniska verken i 
Linköping AB, AB Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets 
AB, Linköpings Science Park AB samt Resecentrum Mark o Exploatering i 
Linköping AB till kommunfullmäktige för godkännande.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 335

1. Budget 2021 med flerårsplan för Linköpings Stadshus AB, Tekniska verken 
i Linköping AB, AB Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets 
AB, Linköpings Science Park AB samt Resecentrum Mark o Exploatering i 
Linköping AB överlämnas till kommunfullmäktige för godkännande.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08 

1. Budget 2021 med flerårsplan för Linköpings Stadshus AB, Tekniska verken 
i Linköping AB, AB Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets 
AB, Linköpings Science Park AB samt Resecentrum Mark o Exploatering i 
Linköping AB godkänns.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 335
Tjänsteskrivelse – Budget 2021 med flerårsplan för kommunens bolag, 2020-
11-23
Bilaga - Linköpings Stadshus AB, Budget 2021 med plan 2022-2024 för 
kommunens bolag

Yttranden
Christian Gustavsson (M) yttrar sig.

Yrkanden
Niklas Borg (M), med instämmande av Gösta Gustavsson (C), yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Budget 2021 med flerårsplan för Linköpings Stadshus AB, Tekniska 

verken i Linköping AB, AB Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt 
Kors Fastighets AB, Linköpings Science Park AB samt Resecentrum 
Mark o Exploatering i Linköping AB godkänns.
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Protokollsanteckningar
Michael Cocozza (-) och Jaleh Ramezani (-) lämnar följande 
protokollsanteckning:

”Linköpingslistan kan inte stå bakom godkännande av budget för bolagen vad 
avser två delar, i övrigt har vi inga invändningar. Det två investeringar vi 
ställer oss tveksamma till är vindkraft och kommunala P-hus.

Vi gillar vindkraft men menar att Tekniska Verken nu ska avvakta med att 
investera mera i vindkraft. Elprisets utveckling under året medför att 
genomförda investeringar i vindkraft går med stora förluster 2020. Det är fel 
timing, vi har ett elöverskott i Sverige vilket trycker ned priset. Vi förstår inte 
riktigt logiken med att vi får lägre koldioxidutsläpp när vi redan har en 
elproduktion som i huvudsak inte ger några utsläpp. Det är bättre att vänta 
några år tills elektrifiering av fordon medför balans mellan produktion och 
konsumtion. Vi menare vidare att energipolitiken är en statlig fråga, 
kärnkraften är ur klimatsynpunkt en bra energikälla under en övergångsperiod. 

LL ställer sig tveksamt till fler investeringar i P-hus i bostadsområdena som St 
Kors planerar. Vi såg på förra KF att det bidragit till en dålig projektekonomi i 
Vallastaden. Det är en något märklig politik som alliansen driver där man 
kommunaliserar parkeringsfunktionen i nya bostadsområden. Denna 
kommunalisering strider mot vad man kan uppfatta som borgerlig politik och 
det strider även mot det program som alliansen antagit i kommunfullmäktige.

Det är synnerligen dåligt ekonomiskt, att inte nyttja kommunens markresurser 
under jord. De funktioner man tänker sig i dessa P-hus, eller mobilitetshubbar, 
kan likaväl fullgöras under jord. Dessa kommunala P-hus ute i 
bostadsområdena riskerar att bli en dålig affär för St Kors och även en dålig 
affär för den kommunala exploateringsekonomin.

Det är oroväckande att bolaget skriver att marknadshyran inte täcker kostnaden 
för gjorda investeringar och drift de första åren. Några sådana investeringar ska 
självfallet inte genomföras. Dylika konstigheter ska vi inte behöva läsa från de 
kommunala bolagen.”
__________

Beslutet skickas till:
Linköpings Stadshus AB
Tekniska verken i Linköping AB
AB Stångåstaden
Lejonfastigheter AB



Sammanträdesprotokoll 21 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

Sankt Kors Fastighets AB
Visit Linköping  Co AB
Linköping Science park AB
Linköping City Airport AB
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB
Finanscontroller, Marcus Wahlström
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§ 305 Tillfällig möjlighet under rådande coronapandemi 
för nämnderna att sätta ner vissa avgifter enligt 
kommunens taxor

Dnr KS 2020-845

Ärende
Det är företagen och entreprenörerna i Linköping som är grunden till ett 
välmående näringsliv. Den rådande pandemin har förändrat förutsättningarna 
för många näringar. Linköpings kommun har sedan i mars 2020 genomfört 
kontinuerliga undersökningar för att få en bild av hur näringslivet påverkats. 
Under våren vidtogs ett antal åtgärder utifrån kommunens rådighet för att 
underlätta för näringslivet. Resultatet från den senaste undersökningen, 
genomförd i augusti, visar att delar av näringslivet upplevt en viss 
återhämtning under sensommaren. När pandemin nu innebär en ökad 
smittspridning, samt skarpare restriktioner, är det många företag som åter fått 
helt förändrade förutsättningar att bedriva sin verksamhet. Precis som under 
våren är det främst företag inom besöksnäringen, delar av handeln och 
transportsektorn som är de mest utsatta. 

I syfte att underlätta för näringslivet under rådande omständigheter föreslår 
Kommunledningsförvaltningen därför att kommunfullmäktige ger nämnderna 
en tillfällig befogenhet att under 2020 på grund av pandemin besluta om 
nedsättning eller efterskänkande av avgifter enligt kommunens taxor. Detta 
kan, om nämnden beslutar det, även avse sådana avgifter som redan har 
fakturerats. Beslutet gäller inte samtliga taxor inom kommunen utan enbart de 
avgifter, som om de minskas, eller tas bort helt, reellt blir ett stöd till de 
näringar som nu påverkas av de rådande restriktionernas effekter. Nämnderna 
är i dessa beslut skyldiga att särskilt beakta kommunallagens regler, bland 
annat regeln om likställighet. Nämnderna ska därför samråda med 
kommundirektören och juridikenheten inför eventuellt beslut. 

De kommunala nämnder som har den här typen av avgifter mot näringslivet är 
social- och omsorgsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden samt bygg och 
miljönämnden.

Social- och omsorgsnämnden prognostiserade tidigare i år underskott och fick 
därför en utökad budgetram med högst 63 mnkr. I oktoberuppföljningen 
prognostiserar nämnden ett ytterligare underskott med 7 mnkr och bedöms 
därför inte ha möjlighet att inrymma den utebliva intäkten inom ram. Nämnden 
föreslås därför få ett medgivande om att med anledning av uteblivna 
taxeintäkter år 2020 gå med högst 2 mnkr ytterligare i underskott.
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Samhällsbyggnadsnämnden samt bygg-och miljönämnden prognostiserar 
överskott och bedöms därför klara att finansiera eventuella uteblivna intäkter 
för år 2020 inom ram.

Berörda nämnder ska återrapportera sina eventuella beslut om nedsättning eller 
efterskänkande av avgifter i sina verksamhetsberättelser för år 2020 som 
redovisas till kommunfullmäktige.

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen tillstyrka förslaget 
till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 336

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

2. Social- och omsorgsnämnden medges att med anledning av uteblivna 
taxeintäkter år 2020 med anledning av beslut om nedsättning eller 
efterskänkande av avgifter gå med högst 2 mnkr i underskott.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Nämnderna ges tillfällig befogenhet om lagstiftningen så medger att under 
2020, på grund av rådande Corona-pandemi besluta om nedsättning eller 
efterskänkande av avgifter enligt kommunens taxor, i syfte att ge allmänt 
stöd till näringslivet.

2. Om nämnderna fattar beslut enligt punkt 1 ska dessa återrapporteras till 
kommunfullmäktige i nämndens verksamhetsberättelse för år 2020.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 336
Tjänsteskrivelse – Tillfällig möjlighet för nämnderna att under rådande 
coronapandemi sätta ner eller helt efterge vissa avgifter enligt kommunens 
taxor, 2020-11-25

Kommunfullmäktiges beslut
1. Nämnderna ges tillfällig befogenhet om lagstiftningen så medger att 

under 2020, på grund av rådande Corona-pandemi besluta om 
nedsättning eller efterskänkande av avgifter enligt kommunens taxor, i 
syfte att ge allmänt stöd till näringslivet.

2. Om nämnderna fattar beslut enligt punkt 1 ska dessa återrapporteras 
till kommunfullmäktige i nämndens verksamhetsberättelse för år 2020.

__________
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Beslutet skickas till:
Samtliga nämnder + tjänsteskrivelsen
Ekonomistaben
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§ 306 Taxa för Kommunlantmäteriets verksamhet, 
revidering

Dnr KS 2020-735

Ärende
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag på 
reviderad taxa för Kommunlantmäteriets verksamhet. Taxan är uppdaterad 
efter förtydliganden från Skatteverket och Sveriges Kommuner och Regioners 
(SKR) gällande moms på husutstakningar (grov och finutstakningar). 

Vidare har ändringar gjorts i taxan för bl.a. grundkartor och nybyggnadskartor 
för att få en bättre kostnadstäckning samt att produkt och tjänstebeskrivningar 
setts över och att kostnader för utskrift och leverans har ensats mellan 
produkter.

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att förslag till reviderad 
taxa för Kommunallantmäteriets verksamhet fastställs.

Bygg- och miljönämndens beslut 2020-11-19, § 196

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 337

1. Bygg- och miljönämndens förslag till beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Förslag till reviderad taxa för Kommunallantmäteriets verksamhet fastställs 
att gälla från och med 1 januari 2021. 

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 337
Protokollsutdrag bygg- och miljönämnden 2020-11-19, § 196
Tjänsteskrivelse - Taxa för Kommunlantmäteriets verksamhet, revidering, 
2020-10-22
Bilaga - Taxa för Kommunlantmäteriets verksamhet

Kommunfullmäktiges beslut
1. Förslag till reviderad taxa för Kommunallantmäteriets verksamhet 

fastställs att gälla från och med 1 januari 2021.

__________
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Beslutet skickas till:
Bygg- och miljönämnden
Kommunkansliet (styrdokument)
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§ 307 Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 
och strålskyddslagen, revidering

Dnr KS 2020-693

Ärende
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag på 
reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och strålskyddslagen. 
Taxeförslaget är utformat med stöd av Sveriges Kommuner och Regioners 
(SKR) modell för behovsstyrd taxa inom miljöbalkens område.

Förslaget till reviderad taxa består av tre delar;

 Taxebestämmelser som innehåller principerna för hur taxan ska 
tillämpas

 Bilaga 1 med avgift för prövning, anmälan och viss tillsyn
 Bilaga 2 med fasta årliga tillsynsavgifter

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att förslag till reviderad 
taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och strålskyddslagen fastställs.

Bygg- och miljönämndens beslut 2020-11-19, § 195

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks med 
ändringen att nivåerna i taxebilaga 1 fastställs till följande:

Avgiftsnivå 1: 1 timma

Avgiftsnivå 2: 3 timmar

Avgiftsnivå 3: 8 timmar (oförändrat mot förvaltningens förslag)

Avgiftsnivå 4: timavgift (oförändrat mot förvaltningens förslag)

Ovanstående gäller med följande undantag:

Tillsyn av fastigheter med avseende på enskild avloppsanläggning, där avgiften 
3 timmar kvarstår i enlighet med förvaltningens förslag. 

Tillsyn av fastigheter med avseende på enskild avloppsanläggning, där 
inspektion på plats inte behövs för bedömningen, där 2 timmar kvarstår i 
enlighet med förvaltningens förslag.

Rapport om det under någon del av ett kalenderår finns minst 14 ton 
koldioxidekvivalenter i en stationär anläggning eller i en mobil utrustning som 
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omfattas av läckagekontroll enligt 11 § eller enligt artikel 3.3 andra stycket och 
4.1-4.3 i EU-förordningen om f-gaser, där timavgiften 2 timmar kvarstår i 
enlighet med förvaltningens förslag.

2. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att under våren 
2021 analysera och presentera utfallet av den reviderade taxan.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 338

1. Bygg- och miljönämndens förslag till beslut tillstyrks.

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Förslag till reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och 
strålskyddslagen fastställs att gälla från och med 1 januari 2021.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 338
Protokollsutdrag bygg- och miljönämnden 2020-11-19, § 195
Tjänsteskrivelse – Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och 
strålskyddslagen, revidering, 2020-10-22
Bilaga 1 - Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken och 
strålskyddslagen
Bilaga 2 - Taxebilaga 1
Bilaga 3 - Taxebilaga 2

Yttranden
Rebecka Hovenberg (MP) yttrar sig.

Yrkanden
Gunnar Gustavsson (MP), med instämmande av Mari Hultgren (S), yrkar bifall 
till miljö-och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut.

Stefan Erikson (M), med instämmande av Muharrem Demirok (C) och Jörgen 
Ring (SD) yrkar bifall bygg- och miljönämndens förslag till beslut, vilket är 
samma som kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Kommunfullmäktiges beslut
1. Förslag till reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 

och strålskyddslagen fastställs att gälla från och med 1 januari 2021.

Reservationer
Samtliga tjänstgörande ledamöter och ersättare inom Miljöpartiet (MP) och 
Socialdemokraterna (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för Gunnar 
Gustavssons (MP), med flera yrkande.
__________

Beslutet skickas till:
Bygg- och miljönämnden
Miljökontoret
Ekonomichef, Damir Foric
Kommunkansliet (styrdokument)
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§ 308 Tekniska verken i Linköping AB:s avfallstaxa 2021
Dnr KS 2020-727

Ärende
Tekniska verken i Linköping AB redovisar i skrivelse daterad 2020-10-20 att 
bolaget avser att införa prisförändringar från och med den 2021-01-01. 

Bakgrund till höjningen:

 Ökad sortering på återvinningscentraler av exempelvis plast, 
böcker och textil

 Indexreglering i entreprenadavtal samt ökade insamlade 
mängder på återvinningscentraler.

 Höjd skatt på avfall, 2021 höjs skatten till 100 kr per ton och 
2022 med ytterligare 125 kr per ton.

 Ökade informationsinsatser för att arbeta med målsättningarna i 
avfallsplanen. 

 Avfallsverksamheten är inte i balans utan har ett årligt 
driftunderskott som behöver hanteras. 

Den föreslagna höjningen läggs framförallt på den fasta avgiften, tio (10) 
procent, och mindre på den rörliga, fyra (4) procent, vilket ger en sammanlagd 
förhöjning med sex (6) procent.

Linköpings kommun har en förhållandevis låg avfallstaxa jämfört mot andra 
kommuner i Sverige.

Av Tekniska verken i Linköping AB:s ägardirektiv följer att taxeändringar 
avseende avfallshantering ska beslutas av kommunfullmäktige.

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår samhällsbyggnadsnämnden 
och kommunstyrelsen att i sin beredning till kommunfullmäktige tillstyrka 
förslaget till beslut. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-11-18, § 196

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 339

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08
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1. Avfallstaxan höjs i enlighet med Tekniska verken i Linköping AB:s 
framställan. 

2. Tekniska verken i Linköping AB ges i uppdrag att uppdatera 
taxeföreskrifterna samt bolagets taxa/prislista i enlighet med detta beslut. 

3. Taxan träder ikraft när beslutet vinner laga kraft, tidigast 2021-01-01.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 339
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-11-18, § 196
Tjänsteskrivelse – Tekniska verkens avfallstaxa 2021, 2020-11-10
Bilaga 1 – Avfallsavgifter från 2021-01-01
Bilaga 2 - Förslag till prisjusteringar för Hushållsavfallstjänster, Tekniska 
verken i Linköping AB

Yttranden
Michael Cocozza (-) yttrar sig.

Yrkanden
Gösta Gustavsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut
1.   Avfallstaxan höjs i enlighet med Tekniska verken i Linköping AB:s 

framställan.

2.   Tekniska verken i Linköping AB ges i uppdrag att uppdatera 
taxeföreskrifterna samt bolagets taxa/prislista i enlighet med detta 
beslut.

3.   Taxan träder ikraft när beslutet vinner laga kraft, tidigast 2021-01-01.

__________

Beslutet skickas till:
Samhällsbyggnadsnämnden
Tekniska verken i Linköping AB
Kommunkansliet (styrdokument)



Sammanträdesprotokoll 32 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

§ 309 Taxa Avgifter för kost och boende vid insatser 
med stöd av LSS och SoL

Dnr KS 2020-303

Ärende
Kommunens möjligheter att ta ut avgift för exempelvis kost framgår av 19-
21§§ Lag (1993:387) om stöd och service för vissa funktionshindrade, LSS. 
Avgifterna måste vara skäliga och får inte överstiga kommunens 
självkostnader. Avgifter för insatser enligt socialtjänstlagen (2001:453), SoL, 
regleras av socialtjänstförordningen (2001:937), SoF. Möjligheten att ta ut 
avgift av personer med funktionsnedsättning begränsas av en viktig politisk 
princip, nämligen att en person inte ska ha merkostnader på grund av sin 
funktionsnedsättning.

Social- och omsorgsförvaltningen har genomfört en översyn gällande avgifter 
varvid det har uppmärksammats behov av revideringar utifrån gällande 
lagstiftning. Social- och omsorgsförvaltningen föreslår att taxan Avgifter för 
kost och boende vid insatser med stöd av LSS och SoL fastställs. Social- och 
omsorgsnämnden föreslås ges rätt att årligen justera avgifterna utifrån 
prisbasbeloppets förändring med avrundning till jämnt högre krontal. Uppdrag 
att fastställa justeringarna föreslås ges till social- och omsorgsdirektören.

Social- och omsorgsnämndens beslut 2020-11-25, § 212

1. Social- och omsorgsförvaltningens förslag tillstyrks.

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt social- och 
omsorgsförvaltningens förslag uppdras till social- och omsorgsdirektören att 
årligen justera avgifterna med utgångspunkt från prisbasbeloppets förändring 
med avrundning till jämnt högre krontal.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 340

1. Social- och omsorgsnämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Taxan Avgifter för kost och boende vid insatser med stöd av LSS och SoL 
fastställs.

2. Social- och omsorgsnämnden ges rätt att årligen justera avgifterna utifrån 
prisbasbeloppets förändring med avrundning till jämnt högre krontal.
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Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 340
Protokollsutdrag social- och omsorgsnämnden 2020-11-25, § 212
Tjänsteskrivelse - Taxa Avgifter för kost och boende vid insatser med stöd av 
LSS och SoL, 2020-10-30
Bilaga - Avgifter för kost och boende vid insatser med stöd av LSS och SoL

Yrkanden
Christer Johansson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Taxan Avgifter för kost och boende vid insatser med stöd av LSS och 

SoL fastställs.

2. Social- och omsorgsnämnden ges rätt att årligen justera avgifterna 
utifrån prisbasbeloppets förändring med avrundning till jämnt högre 
krontal.

__________

Beslutet skickas till:
Social- och omsorgsnämnden
Överförmyndarenheten
Kommunkansliet (styrdokument)
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§ 310 Kommunikationspolicy för Linköpings kommun, 
revidering

Dnr KS 2016-674

Ärende
Nuvarande kommunikationspolicy beslutades enligt kommunfullmäktige 2017-
01-24, § 7. Policyn ska revideras vart fjärde år, varför en revidering genomförts 
med relativt omfattande ändringar.

Den reviderade policyn fokuserar på följande fem områden: 

1. En förändrad prioritering av kommunikationskanaler där de 
digitala kanalerna är förstahandsval vid kontakten med 
privatpersoner och företag eftersom de öppnar för tillgänglighet 
dygnet runt, året om. Dessutom är betoningen på service större, 
där vårt servicelöfte ska säkerställa att inkomna ärenden 
handläggs så snabbt och kostnadseffektivt som möjligt.

2. En förändrad inriktning för kommunikationsverksamheten för 
att åstadkomma ett enhetligt arbetssätt. 
Vi ska vara samordnade och konsekventa i våra budskap för att 
öka förtroendet för verksamheten och stärka kommunens 
varumärke.

3. Goda förutsättningar för förbättrad internkommunikation.
En aktiv och välplanerad internkommunikation är en 
förutsättning för ett gott arbetsklimat där arbetet kan utföras på 
ett effektivt sätt. Såväl chefer som medarbetare har ett stort 
ansvar.

4. Ett tydligare ansvar kopplat till medierelationer.
Linköpings kommun strävar efter goda medierelationer där 
chefer har ett särskilt ansvar för att företräda verksamheten och 
kommunen som helhet.

5. Varumärke.
Varumärkesarbetet innefattar Linköpings kommun som 
organisation och som arbetsgivare samt Linköping som plats.

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att i sin beredning 
till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, §, 341

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08
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1. Förslag till reviderad Kommunikationspolicy för Linköpings kommun 
fastställs.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 341
Tjänsteskrivelse – Kommunikationspolicy för Linköpingskommun, revidering, 
2020-11-10
Bilaga 1 – Förslag till reviderad Kommunikationspolicy för Linköpings 
kommun
Bilaga 2 – Nuvarande kommunikationspolicy för Linköpings kommun

Yrkanden
Rebecka Hovenberg (MP), med instämmande av Eva Lindblad (V), lämnar 
följande ändringsyrkande:

"Att kapitel 4, med underpunkter i Kommunikationspolicyn stryks.

Niklas Borg (M), med instämmande av Masood Khatibi (C), yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag till beslut och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt detsamma.

Ordföranden ställer därefter proposition på Rebecka Hovenbergs (MP), med 
flera ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår detsamma.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Förslag till reviderad Kommunikationspolicy för Linköpings kommun 

fastställs.

Reservationer
Samtliga tjänstgörande ledamöter och tjänstgörande ersättare inom Miljöpartiet 
(MP) och Vänsterpartiet (V) reserverar sig mot beslutet, till förmån för 
Rebecka Hovenbergs (MP) yrkande. Miljöpartiet lämnar följande skriftliga 
reservation, vilken Vänsterpartiet ställer sig bakom:

"Miljöpartiet tycker att det är viktigt med tydlig och korrekt kommunikation till 
kommunens invånare och medarbetare. Där tycker vi att fokus på kommunens 
kommunikation ska ligga. Att kommunicera platsvarumärket Linköping anser 
vi inte är kommunens kärnverksamhet, vilket vi också lyfte i vår skuggbudget. 
Vi anser därför att denna del av kommunikationspolicyn bör utgå och att 
pengarna istället ska gå till kommunens kärnverksamhet, samt att 
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kommunikationsavdelningens uppdrag fokuserar på att kommunicera om 
detta."

__________

Beslutet skickas till:
Samtliga nämnder + Kommunikationspolicyn
Kommunikationsstrateg, Katrin Englund
Kommunkansliet (politiskt styrdokument)
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§ 311 Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020, 
antagande

Dnr KS 2019-797

Ärende
Enligt Plan- och bygglag (2010:900) ska kommunens översiktsplan 
aktualitetsprövas en gång varje mandatperiod för att avgöra om den är fortsatt 
aktuell. Detta görs i en så kallad aktualitetsförklaring. En sådan har nu tagits 
fram. Särskilt fokus har denna gång, förutom att pröva översiktsplanens 
aktualitet, varit på att ta fram nyckeltal för att bättre kunna följa upp 
översiktsplanen. I fokus har också varit att kommande översiktsplaner ska vara 
helt digitala. Värt att notera är att Linköping har en översiktsplan som består av 
flera delar, så kallade tillägg och fördjupningar. Genom att i samband med 
framtagande av nya tillägg och fördjupningar göra dessa digitala från början 
kommer Linköpings kommun efterhand att ha en helt digital översiktsplan.

Aktualitetsförklaringen visar att översiktsplanen avseende huvudstrategierna är 
aktuell, och ska fortsätta att gälla, men att den bör hållas uppdaterad genom 
fortsatt framtagande av tillägg och fördjupningar. Kommande sådana ska 
fortsättningsvis göras i digital form, vilket leder till en bättre överblick över 
helheten. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin 
beredning till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 342

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020 antas.

2. Samtliga nya delar av översiktsplanen ska vara digitala.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 342
Tjänsteskrivelse – Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020, 
godkännande, 2020-11-16
Bilaga 1 - Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020
Bilaga 2 - Länsstyrelsens sammanfattande redogörelse
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Yrkanden
Muharrem Demirok (C) och Stefan Erikson (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Aktualitetsförklaring av översiktsplanen 2020 antas.

2. Samtliga nya delar av översiktsplanen ska vara digitala.

__________

Beslutet skickas till:
Översiktsplanerare, Martin Berlin
Översiktsplanerare, Maria Brengdahl
Kommunkansliet (styrdokument)
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§ 312 Val av arvodesberedning med uppdrag att ta fram 
regler för ekonomiska ersättningar till 
förtroendevalda i Linköpings kommun 2023-2026

Dnr KS 2020-726

Ärende
Inför kommande mandatperiod ses kommunens regler över som rör 
ekonomiska ersättningar till kommunens förtroendevalda i nämnder, styrelser 
och bolag.

Kommunfullmäktige föreslås därför att tillsätta en arvodesberedning, bestående 
av en representant för varje i kommunfullmäktige representerat parti, med 
uppgift att redovisa förslag till nya arvodesregler som kommunfullmäktige 
därefter fastställer. De som väljs ska vara ledamöter eller ersättare i 
kommunfullmäktige.

Partierna ombeds vid gruppledarträff 2020-11-16 att inkomma med förslag på 
partirepresentanter till arvodesberedningen vid kommunstyrelsens 
sammanträde 2020-12-01.

Beredningen kommer att ha tillgång till tjänstepersonsstöd från 
Kommunledningsförvaltningen genom Ekonomistöd samt Kommunkansliet.

Finansiering sker genom kommunfullmäktiges budget.

Uppdraget till arvodesberedningen kommer att hanteras i ett separat ärende.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 343

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. En arvodesberedning tillsätts med en representant från varje parti som är 
representerat i kommunfullmäktige. De som väljs ska vara ledamöter eller 
ersättare i kommunfullmäktige.

2. De som utses att ingå i arvodesberedningen ersätts enligt gällande regler för 
ekonomiska ersättningar till förtroendevalda i Linköpings kommun 2019-2022.

3. Respektive parti har utsett följande personer att ingå i arvodesberedningen:
Fredrik Lundén (M), ordförande
Elisabeth Gustafsson (S), vice ordförande
Göran Gunnarsson (C)



Sammanträdesprotokoll 40 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

Susanna Kellgren Lundberg (L)
Kjell O Lejon (KD)
Christer Johansson (SD)
Gunnar Gustafsson (MP)
Eva Lindblad (V)

4. Val av arvodesberedning gäller fram till dess att kommunfullmäktige fattar 
beslut om regler för ekonomiska ersättningar till förtroendevalda för 2023-
2026.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 343
Tjänsteskrivelse – Val av arvodesberedning med uppdrag att ta fram regler för 
ekonomiska ersättningar till förtroendevalda i Linköpings kommun 2023-2026, 
2020-11-10

Kommunfullmäktiges beslut
1.   En arvodesberedning tillsätts med en representant från varje parti 

som är representerat i kommunfullmäktige. De som väljs ska vara 
ledamöter eller ersättare i kommunfullmäktige.

2.   De som utses att ingå i arvodesberedningen ersätts enligt gällande 
regler för ekonomiska ersättningar till förtroendevalda i Linköpings 
kommun 2019-2022.

3.   Respektive parti har utsett följande personer att ingå i 
arvodesberedningen:
Fredrik Lundén (M), ordförande
Elisabeth Gustafsson (S), vice ordförande
Göran Gunnarsson (C)
Susanna Kellgren Lundberg (L)
Kjell O Lejon (KD)
Christer Johansson (SD)
Gunnar Gustafsson (MP)
Eva Lindblad (V)

4.   Val av arvodesberedning gäller fram till dess att kommunfullmäktige 
fattar beslut om regler för ekonomiska ersättningar till 
förtroendevalda för 2023-2026.

__________

Beslutet skickas till:
De valda
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Ekonomichef, Åsa Haraldsson
Kommunsekreterare, Maria Sjöberg
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§ 313 Kommunalt partistöd – partiernas redovisningar 
och granskningsrapporter för 2019 samt beslut om 
utbetalning för 2021

Dnr KS 2020-342

Ärende
I kommunallagen (2017:725) finns de grundläggande bestämmelserna om 
kommunalt partistöd. 

Kommunfullmäktige antog 2015-09-29, § 357, Regler för kommunalt partistöd 
i Linköpings kommun. Reglerna anger hur grundstöd och mandatberoende stöd 
fördelas, hur redovisning av partistödet ska ske samt de villkor som gäller för 
utbetalning i Linköpings kommun. 

Av reglerna framgår bland annat att kommunfullmäktige årligen, i december 
månad, ska besluta om utbetalning av partistöd. Om inte redovisning och 
granskningsrapport har inkommit kan kommunfullmäktige besluta att inget 
stöd betalas ut för nästkommande år.

Samtliga partier som är representerade i kommunfullmäktige, och som därmed 
har rätt till partistöd, har inkommit med en skriftlig redovisning. Till vartdera 
partis redovisning har även bifogats granskningsintyg.

Kommunledningsförvaltningen föreslår därmed att partistöd ska betalas ut till 
samtliga partiet representerade i kommunfullmäktige i Linköpings kommun.

Finansiering sker inom kommunfullmäktiges befintliga ram.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 344

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Utbetalning för år 2021 ska ske till Socialdemokraterna, Moderaterna, 
Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Liberalerna, Kristdemokraterna, 
Miljöpartiet och Vänsterpartiet.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 344
Tjänsteskrivelse – Kommunalt partistöd – partiernas redovisningar och 
granskningsrapporter för 2019 samt beslut om utbetalning för 2021, 2020-10-
13
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Bilaga 1 – Redovisning av partistöd Socialdemokraterna och 
granskningsrapport 2019
Bilaga 2 – Redovisning av partistöd Moderaterna och granskningsrapport 2019
Bilaga 3 – Redovisning av partistöd Centerpartiet och granskningsrapport 2019
Bilaga 4 – Redovisning av partistöd Sverigedemokraterna och 
granskningsrapport 2019
Bilaga 5 – Redovisning av partistöd Liberalerna och granskningsrapport 2019
Bilaga 6 – Redovisning av partistöd Kristdemokraterna och granskningsrapport 
2019
Bilaga 7 – Redovisning av partistöd Miljöpartiet och granskningsrapport 2019
Bilaga 8 – Redovisning av partistöd Vänsterpartiet och granskningsrapport 
2019

Kommunfullmäktiges beslut
1. Utbetalning för år 2021 ska ske till Socialdemokraterna, Moderaterna, 

Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Liberalerna, Kristdemokraterna, 
Miljöpartiet och Vänsterpartiet.

__________

Beslutet skickas till:
Samtliga partier
Ekonomichef, Åsa Haraldsson
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§ 314 Rapport över ej verkställda beslut enligt 28 h § lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) - 2020

Dnr KS 2020-306

Ärende
Social- och omsorgsnämnden ska i enlighet med lag om   stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) överlämna en  statistikrapport till 
kommunfullmäktige över hur många av nämndens gynnande   beslut enligt 9 § 
LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen   för respektive 
beslut. Nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut   gäller samt hur 
lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut.

Socialnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna en rapport med 
motsvarande innehåll.

Rapportering ska ske en gång per kvartal.

Social- och omsorgsförvaltningen redovisar en rapport angående ej verkställda 
beslut 30 september 2020.

Social- och omsorgsnämndens beslut 2020-11-25, § 211

1. Social- och omsorgsförvaltningens rapport 2020-11-02 överlämnas till 
kommunfullmäktige i enlighet med 28 h § LSS.

2. Social- och omsorgsförvaltningens rapport 2020-11-02 överlämnas till 
kommunens revisorer i enlighet med 28 f § LSS.

Social-och omsorgsnämndens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-
08

1. Kommunfullmäktige rapporterar rapporten.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag social- och omsorgsnämnden 2020-11-25, § 211
Tjänsteskrivelse - Ej verkställda LSS-beslut kvartal 3 2020
Bilaga - Rapport, Ej verkställda LSS-beslut kvartal 3 2020

Kommunfullmäktiges beslut
1. Rapporten noteras.

__________
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Beslutet skickas till:
Kommunens revisorer
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§ 315 Rapport över ej verkställda beslut enligt 16 kap, 6h 
§ SoL per den 30 september 2020

Dnr KS 2020-299

Ärende
Äldrenämnden ska överlämna en statistikrapport till kommunfullmäktige över 
hur många av nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 
som inte har verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. 
Nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid 
som har förflutit från dagen för respektive beslut.

Äldrenämnden ska även till kommunens revisorer och Inspektionen för vård 
och Omsorg överlämna en rapport med motsvarande innehåll.

Rapportering ska ske en gång per kvartal.

Äldrenämndens beslut 2020-11-26, § 93

1.   Social- och omsorgsförvaltningens rapport 2020-11-02 överlämnas till 
kommunfullmäktige i enlighet med 16 kap. 6 h § Socialtjänstlagen.

2.   Social- och omsorgsförvaltningens rapport 2020-11-02 överlämnas till 
kommunens revisorer och Inspektionen för Vård och Omsorg i enlighet 
med 16 kap. 6 f § Socialtjänstlagen.

Äldrenämndens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Kommunfullmäktige noterar rapporten.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag äldrenämnden 2020-11-26, § 93
Tjänsteskrivelse - Rapport ej verkställda beslut SoL-beslut kvartal 3 2020
Bilaga - Rapport, ej verkställda SoL-beslut kvartal 3 2020

Kommunfullmäktiges beslut
1. Rapporten noteras.

__________

Beslutet skickas till:
Revisorerna
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§ 316 Kommer bokbussen tillbaka till 
landsbygdsskolorna?, svar på interpellation (S)

Dnr KS 2020-741

Ärende
Elias Aguirre (S) ställer i en interpellation följande frågor:

 Hur anser ansvarigt kommunalråd att de inställda 
bokbussbesöken rimmar med Linköpings kommuns ambitioner 
att vara en bra landsbygdskommun?

 Beslutet om att avsluta bokbussbesöken hos skolan är taget på 
förvaltningsnivå, är det borgerliga styret redo att upphäva 
beslutet?

Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 296 att interpellationen får 
ställas.

Erik Östman (M) besvarar interpellationen.

Elias Aguirre (S) tackar för svaret.

Beslutsunderlag
Svar på interpellationen, 2020-12-04
Interpellationen

Yttranden
Gustav Appelberg (L) och Cecilia Gyllenberg Bergfasth (MP) yttrar sig.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Interpellationen är besvarad.

__________

Beslutet skickas till:
-
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§ 317 Hur ska skolorna klara integrationen?, svar på 
interpellation (SD)

Dnr KS 2020-796

Ärende
Torsten Svärdström (SD) och Patrik Westlund (SD) ställer i interpellation 
2020-11-02 följande frågor:

 Vad tyder på att nedläggningen ger en förbättring av integration 
och gymnasiebehörighet totalt sett i kommunen?

 Hur stor andel elever med utländsk bakgrund anser ansvarigt 
kommunalråd att det är möjligt att effektivt integrera?

 Vilka konsekvenser kommer nedläggningen av högstadiet på 
Skäggetorpskolan innebära för kommunens övriga skolor?

Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 297 att interpellationen får 
ställas.

Erik Östman (M) besvarar interpellationen.

Torsten Svärdström (SD) och Patrik Westlund (SD) tackar för svaret.

Beslutsunderlag
Svar på interpellationen, 2020-12-04
Interpellationen

Yttranden
Maria Moraes (MP), Åsa Wennergren (L), Chris Dahlqvist (SD), Jörgen Ring 
(SD), Björn Alling (V), Muharrem Demirok (C), Cecilia Gyllenberg Bergfasth 
(MP), Ali Hajar (S), Elias Aguirre (S), Gunnar Franzén (SD) och Yvonne 
Svalin (KD) yttrar sig.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Interpellationen är besvarad.

__________

Beslutet skickas till:
-
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§ 318 Frågor om Tomteboda koloniförening, anmälan av 
och svar på enkel fråga (-)

Dnr KS 2020-904

Ärende
Mickael Cocozza (-) ställer följande frågor:

1. Varför ska avtalet sägas upp när det ännu inte är bestämt var ostlänken ska 
byggas?

2. Påverkas koloniområdet om man väljer en tunnellösning i detta 
korridorsalternativ?

3. Varför erbjuder man inte föreningen ett markområde och gör upp i en 
förhandling?

4. Finns det några hinder att erbjuda mark i anslutning till Ullevi där alla stugor 
på Tomteboda får plats?

Muharrem Demirok (C) svarar på frågorna.

Michael Cocozza (-) tackar för svaren.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Frågan får ställas.

2. Frågan är besvarad.

__________

Beslutet skickas till:
-
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§ 319 Julgran Stora Torget, anmälan av och svar på 
enkel fråga (SD)

Dnr KS 2020-905

Ärende
Chris Dahlqvist (SD) ställer följande frågor:

1. Vad är kostnaden för julgranen och dekorationerna?

2. Hur många år planeras granen att användas av Linköpings kommun?

3. Varför valdes en plastgran framför en naturgran när kommunen har som 
ambition att minska på användningen av plast?

Muharrem Demirok (C) svarar på frågorna.

Chris Dahlqvist (SD) tackar för svaren.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Frågan får ställas.

2. Frågan är besvarad.

__________

Beslutet skickas till:
-



Sammanträdesprotokoll 51 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

§ 320 Linköping behöver en slöseriombudsman, svar på 
motion (KD)

Dnr KS 2018-314

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-29, § 216 samt 2020-11-24, § 267 att 
bordlägga ärendet.

Magnus Engström (KD) föreslår i en motion daterad 2018-03-22 att:

 Linköpings kommun inrättar en funktion med en lokal 
slöseriombudsman

I motionen skriver Kristdemokraterna att de ”ser ett behov av att granska både 
kommunens investeringar och löpande utgifter. Det oansvariga hanterandet av 
skattemedlen går ut över nödvändiga satsningar inom välfärdens kärna”.

Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen avslås med hänvisning till 
att prioritering av hur skattemedlen ska användas görs årligen i 
budgetprocessen när nämnderna, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
behandlar och beslutar om hur skattemedlen ska fördelas det kommande året 
med plan för ytterligare tre år. Kommunens budget med plan för kommande tre 
år är det centrala dokumentet för att styra den kommunala verksamhetens 
inriktning och omfattning. Budgeten omfattar all kommunal verksamhet och 
beskriver de målsättningar och resultat som är prioriterade. Nämnderna 
ansvarar för att i internbudgeten prioritera och värdera de olika insatserna så att 
verksamheten är kostnadseffektiv och ändamålsenlig.

Under löpande år och efter årets slut följs ekonomi och verksamhet upp i 
månadsrapporter, delårsrapporter och bokslut. Dessa rapporter redovisas för 
respektive nämnd, kommunstyrelsen och delårsrapporten per den 31 augusti 
samt bokslut behandlas även av kommunfullmäktige.
Kommunledningsförvaltningen bedömer att kommunens budgetprocess och 
uppföljningsprocess samt de politiska beslut som fattas inom dessa processer 
motsvarar det en slöseriombudsman kan tillföra.

Kommunstyrelsens beslut 2020-09-15, § 250

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08
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1. Motionen avslås med hänvisning till att prioritering av hur skattemedlen ska 
användas görs årligen i budgetprocessen och följs upp i kommunens 
uppföljningsprocess. 

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 267
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-29, § 216
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-09-15, § 250
Tjänsteskrivelse – Linköping behöver en slöseriombudsman, svar på motion 
(KD), 2020-02-12
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 321 Utredning om religiös extremism, svar på motion 
(SD)

Dnr KS 2019-426

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-29, § 217 samt 2020-11-24, § 268 att 
bordlägga ärendet.

Klas Ahlberg (SD) föreslår i en motion daterad 2019-05-17:

 Att berörd nämnd utför en utredning samt kartläggning av 
religiös extremism

 Att berörd nämnd upprättar en handlingsplan för att motverka 
religiös extremism

Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen avslås med hänvisning till 
att kartläggning av religiös extremism utförs av Säkerhetspolisen och 
Polismyndigheten och att kommunen idag har en gällande policy och en 
tillämpningsanvisning som styr kommunens verksamhet mot våldsbejakande 
extremism. Kommunens ansvar när det gäller våldsbejakande extremism är att 
leda det lokala förebyggande arbetet och samverka med aktörer.

Kommunstyrelsens beslut 2020-09-15, § 250

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionens avslås med hänvisning till att kartläggning av religiös extremism 
i dag utförs av Säkerhetspolisen och Polismyndigheten samt att Linköpings 
kommun har gällande styrdokument i form av en policy och en 
tillämpningsanvisning som reglerar kommunens ansvar och verksamhet 
gällande våldsbejakande extremism.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 268
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-29, § 217
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-09-15, § 251
Tjänsteskrivelse – Utredning om religiös extremism, svar på motion (SD), 
2020-02-19
Motionen
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Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 322 Erbjud fortsatt daglig verksamhet för personer 
över 65 år, svar på motion (MP)

Dnr KS 2018-922

Ärende
Birgitta Rydhagen (MP) föreslår i en motion daterad 2018-11-02 att:

 Linköpings kommun erbjuder en anpassad form av daglig 
verksamhet till personer över 65-år med LSS-beslut. 

Motionären motiverar förslaget med att personer som beviljats insatsen daglig 
verksamhet enligt lag om stöd och service för vissa funktionshindrade (LSS) 
har en stor del av sitt sociala och aktiva liv kopplat till just denna insats. När 
personen uppnår pensionsålder upphör detta vilket kan upplevas som en stor 
förlust. Därför borde Linköpings kommun erbjuda dagliga aktiviteter för 
personer med LSS-beslut om daglig verksamhet även efter att de har nått 
pensionsåldern. 

Social- och omsorgsförvaltningen föreslår att motionen avslås med hänvisning 
till att behov av aktiviteter efter uppnådd pensionsålder, i nuläget 67 år, för 
personer med LSS-beslut tillgodoses genom befintliga uppdrag.

Social- och omsorgsnämndens beslut 2020-03-25, § 59

1. Social- och omsorgsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-09-15, § 246

1. Social- och omsorgsnämndens förslag tillstyrks. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till att behov av aktiviteter efter uppnådd 
pensionsålder, i nuläget 67 år, för personer med LSS-beslut tillgodoses genom 
befintliga uppdrag.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 269
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-29, § 212
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-09-15, § 246
Protokollsutdrag social- och omsorgsnämnden 2020-03-25, § 59
Tjänsteskrivelse - Erbjud fortsatt daglig verksamhet för personer som uppnått 
pensionsålder, svar på motion (MP), 2020-02-13
Motionen
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Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 323 Stärkt kameraövervakning för tryggare skolor, svar 
på motion (S)

Dnr KS 2019-539

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 270 att bordlägga ärendet.

Elias Aguirre (S) och Tanja Mitic (S) föreslår i en motion daterad 2019-08-14 
att:

Linköpings kommun ska göra en ordentlig genomgång av behovet av 
kameraövervakning runt Linköpings skolor med fokus på ökad trygghet och 
minskad skadegörelse.

 en åtgärdsplan för utbyggnad av antalet övervakningskameror 
på kommunens skolor ska tas fram med målet att snabbt möta 
de växande behov som finns.

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen är enig med motionärerna om 
att skadegörelse är ett problem på vissa skolor i Linköpings kommun. 
Kamerabevakning kan vara ett sätt att åtgärda detta problem. 
Kamerabevakning regleras emellertid av ett strikt regelverk i 
Kamerabevakningslagen (2018:1200) samt av Dataskyddsförordningen (EU 
2016/679). För att kamerabevakning ska kunna bli aktuellt i en skola ställs 
höga krav på att skolan gjort ett antal brottsförebyggande insatser innan det 
enligt lagstiftningen kan anses finnas ett behov av kamerabevakning.

Redan idag gör skolorna behovsanalyser av vilka åtgärder som måste vidtas för 
att minska skadegörelse och klotter. 

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen menar därför att förslaget att 
göra en genomgång av behovet av kameraövervakning generellt sett inte är 
nödvändigt. Att, som motionärerna föreslår, ta fram en åtgärdsplan för 
utbyggnad av antalet bevakningskameror på kommunens skolor är inte 
förenligt med gällande lagstiftning och kommunens rådighet. 

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen föreslår efter samråd med 
Säkerhetsenheten och Juridikenheten att kommunfullmäktige ska avslå 
motionen.

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2020-06-17, § 85

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.
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Bildningsnämndens beslut 2020-06-17, § 82

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 215

1. Barn- och ungdomsnämndens och bildningsnämndens förslag till beslut 
tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till gällande lagstiftning.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 270
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 215
Protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2020-06-17, § 85
Protokollsutdrag bildningsnämnden 2020-06-17, § 82
Tjänsteskrivelse - Stärkt kameraövervakning för tryggare skolor, svar på 
motion (S)
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 324 Arbetstidsförkortning för socialsekreterare, svar 
på motion (V)

Dnr KS 2019-881

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 271 att bordlägga ärendet.

Jane Karlsson (V), Jessica Eek (V), Björn Alling (V), Eva Lindblad (V) och 
Fredrik Hasselgren (V) föreslår i en motion daterad 2019-11-18 att: 

 Linköpings kommun startar ett försök med arbetstidsförkortning 
enligt Sundsvalls arbetsmetod i någon/några grupper med 
socialsekreterare

 Försöket utvärderas och följs upp tillsammans med 
fackförbunden

Social och omsorgsförvaltningen utreder möjligheten att införa en 
arbetstidsmodell som innefattar reflektions/återhämtningstid där förvaltningen 
bland annat tagit del av Sundsvalls kommuns erfarenheter och lärdomar. 
Avsikten är att ett försöksprojekt ska påbörjas. 

Syftet med försöket är att undersöka om arbetstidsmodellen fungerar som en 
förebyggande åtgärd mot stressrelaterad sjukfrånvaro för medarbetare med 
krävande kontaktyrken. Försöket kommer att utvärderas tillsammans med 
fackliga representanter på förvaltningen.

Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen besvaras med hänvisning 
till det pågående utvecklingsarbete inom Social- och omsorgsförvaltningen där 
möjligheten att införa en arbetstidsmodell som innefattar 
reflektions/återhämtningstid utreds.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 217

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen besvaras med hänvisning till det pågående utvecklingsarbete inom 
Social- och omsorgsförvaltningen där möjligheten att införa en 
arbetstidsmodell som innefattar reflektions/återhämtningstid utreds.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 271
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 217
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Tjänsteskrivelse - Arbetstidsförkortning för socialsekreterare, svar på motion 
(V), 2020-06-10
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 325 Inför möjlighet till sociala måltider för äldre, svar 
på motion (MP)

Dnr KS 2019-167

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-29, § 214 samt 2020-11-24, § 272 att 
bordlägga ärendet.

Maria Moraes (MP) och Birgitta Rydhagen (MP) föreslår i en motion daterad 
2019-02-20 att:

 kommunen ska erbjuda alla som har rätt till matlåda att 
regelbundet varje vecka kunna äta lunch utanför sitt boende 
eller tillsammans med en måltidsvän

 kommunen erbjuder möjlighet till sociala måltider för äldre utan 
biståndsbehov

Motionen motiveras bland annat med att social gemenskap och goda matvanor 
är viktiga faktorer för att förebygga psykisk ohälsa bland äldre.

Äldrenämnden har avtal med utförare som driver sammanhållna servicehus och 
trygghetsboenden. Vid dessa verksamheter ingår att driva en lunchservering 
som är öppen två timmar kring lunchtid alla dagar i veckan året runt. Utförarna 
ska även ha en fritidsverksamhet som är öppen för alla äldre i området. 
Lunchserveringen är öppen både för de som bor i servicehusen och 
trygghetsboendena samt för boende i området. Möjligheten finns för de äldre 
att få social samvaro vid lunchserveringen. För de äldre som inte själva har 
möjlighet att ta sig till lunchserveringen och bor i ordinärt boende finns 
möjligheten att ansöka om bistånd för ledsagning till och från 
lunchserveringen. För de som bor i servicehuslägenhet och själva inte har 
möjlighet att ta sig till lunchserveringen ingår ledsagning till och från 
lunchserveringen.

I samband med beslut om internbudget för 2020 och plan för 2021-2023 fick 
förvaltningen i uppdrag att utreda alternativa sätt inom hemtjänsten i syfte att 
förebygga/bryta isolering och ensamhet. I utredningsuppdraget ingår att se om 
aktiviteter för ökad social samvaro för äldre kan utvecklas i nära samverkan 
med föreningar och civilsamhället.

Social- och omsorgsförvaltningen föreslår att motionen besvaras med 
hänvisning till att
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 de äldre redan idag har möjlighet till social samvaro och att äta 
en måltid utanför sitt boende vid lunchserveringarna som finns 
vid de sammanhållna servicehusen och trygghetsboendena som 
kommunen driver, samt

 det budgetuppdrag kring social samvaro som äldrenämnden gett 
till Social- och omsorgsförvaltningen i syfte att utreda 
alternativa sätt för att bryta/förebygga isolering och ensamhet i 
samverkan med föreningar och civilsamhället.

Äldrenämndens beslut 2020-03-26, § 31

1. Social- och omsorgsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-09-15, § 248

1. Äldrenämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen besvaras med hänvisning till att

 de äldre redan idag har möjlighet till social samvaro och att äta 
en måltid utanför sitt boende vid lunchserveringarna som finns 
vid de sammanhållna servicehusen och trygghetsboendena som 
drivs i kommunens regi eller på uppdrag av kommunen, samt

 det budgetuppdrag kring social samvaro som äldrenämnden gett 
till Social- och omsorgsförvaltningen i syfte att utreda 
alternativa sätt att bryta/förebygga isolering och ensamhet i 
samverkan med föreningar och civilsamhället.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 272
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-29, § 214
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-09-15, § 248
Protokollsutdrag äldrenämnden 2020-03-26, § 31
Tjänsteskrivelse – Inför möjlighet till sociala måltider för äldre, svar på motion 
(MP), 2020-02-14
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.
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Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 326 Samverkansgrupp för bostäder till överkomliga 
priser, svar på motion (S)

Dnr KS 2020-271

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 273 att bordlägga ärendet.

Enligt motionären är skälet till förslaget att allt högre priser på 
bostadsmarknaden gjort det svårare än någonsin att köpa bostad. Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort en utredning om vilka verktyg 
kommunen har för att styra byggproduktionen. Ett exempel är att aktörer som 
bygger billigare kan gynnas vid planprioriteringar och markanvisningar. 
Motionären menar att arbetet behöver breddas till en större grupp för att hitta 
långsiktigt hållbara lösningar för låg- och medelinkomsttagare att komma in på 
bostadsmarknaden.

Mål och inriktning för kommunens planering och utveckling av bostäder av 
olika typer och för olika kundgrupper framgår av kommunens riktlinjer för 
bostadsförsörjning Bra boende i Linköping. Styrdokumentet antogs av 
kommunfullmäktige 2016. Samhällsbyggnadsnämnden har beslutat om en 
revidering av riktlinjerna och arbetet med det har påbörjats.

En del i revideringen utgörs av att riktlinjer för hur låg- och 
medelinkomsttagare ska kunna köpa och äga sin bostad (Egna hem) arbetas in i 
dokumentet. Härigenom kommer förvaltningens genomförda utredning 
om Egna hem att infogas i ett av kommunens viktigaste styrdokument med 
mål, strategier och åtgärder. I beredningen av ärendet ingår både politisk 
förankring och samråd med myndigheter, organisationer och grannkommuner.

Förvaltningens dagliga arbete med planering och exploatering utgörs till en stor 
del av kontakter med olika marknadsaktörer och förvaltningen anser sig ha en 
god kännedom om förutsättningarna på bostadsmarknaden. Förvaltningen har 
ingen fast utsedd samverkansgrupp eller referensgrupp idag. Detta för undvika 
att enskilda företag eller byggherrar ges en särställning framför andra. 

Förvaltningen organiserar andra typer av möten med marknaden. Till årliga 
stadsbyggnadsdagar inbjuds olika aktörer till brett informationsutbyte i aktuella 
frågor. Aktörer som önskar enskilda samtal med företrädare för kommunen för 
att presentera sitt företag eller diskutera en konkret projektidé kan boka in sig 
på byggdialog. Bokningsbara tider erbjuds en gång i veckan.

Både i samband med planbesked och vid markanvisningstävlingar framhålls 
kommunens intresse av så kallat ”prisvärt boende”. 
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Enligt Linköpings kommuns reglemente är det förvaltningsorganisationens 
ansvar att bereda och verkställa de politiska besluten. ”Förvaltningarna ska 
utifrån ett oberoende och sakorienterat förhållningssätt se till att 
nämnderna har relevanta beslutsunderlag. Organisationen ska präglas av 
en hög professionalitet, saklighet och opartiskhet. Där så är möjligt ska det 
ske med utgångspunkt i vetenskapliga metoder och/eller beprövad 
erfarenhet.”

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-06-24, § 128

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 214

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionens första att-sats avslås med hänvisning till att befintliga 
samverkansformer bedöms tillräckliga för att uppnå motionens syfte. 

2. Motionens andra att-sats avslås med hänvisning att det, enligt Linköpings 
kommuns reglemente, är förvaltningsorganisationens uppgift att bereda 
politiska beslut.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 273
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 214
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-06-24, § 128
Tjänsteskrivelse – Samverkansgrupp för bostäder till överkomliga priser, svar 
på motion (S), 2020-05-27
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.
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__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 327 Inför en bostadsförmedling i Linköping, svar på 
motion (V)

Dnr KS 2020-167

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 274 att bordlägga ärendet.

Jane Carlsson (V), Eva Lindblad (V), Jessica Eek (V), Fredrik Hasselgren (V) 
och Björn Alling (V) föreslår i en motion daterad 2020-02-10 att:

 Linköpings kommun i dialog med privata hyresvärdar utreder 
och tar fram en modell för kommunal bostadsförmedling i 
Linköping.

 En kommunal bostadsförmedling med ett rättvist och 
förutsägbart sätt att fördela lediga bostäder sedan inrättas i 
Linköpings kommun.

I Linköping är kommunens egna bostadsbolag, AB Stångåstaden, den största 
aktören (hyresvärden) som äger och förvaltar cirka 18 500 lägenheter. 
Stångåstadens hyresförmedling bygger på köpoäng, riktlinjer och grundkrav 
för att få hyra en bostad. Övriga bostadsbolag har egna fristående 
fördelningssystem. Vissa använder ett rakt kösystem medan vissa andra väljer 
hyresgäster utifrån egna parametrar.

Bland de privata bostadsbolagen är intresset för en kommunal bostads-
förmedling litet. Att som ägare av sina hus faktiskt ha möjligheten att välja 
vem man gör affärer med är en viktig rätt för bostadsbolagen. Det är också ett 
sätt att i förlängningen kunna stå för uthyrningarna gentemot sina övriga 
hyresgäster. Branschorganisationen Fastighetsägarna ser inte heller att deras 
medlemmar har något intresse av en kommungemensam bostadsförmedling. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att motionen avslås med 
hänvisning till att kommunens egna bostadsbolag, AB Stångåstaden, är den 
största hyresvärden i Linköpings kommun samt bristande intresse hos privata 
bostadsbolag för en kommunal bostadsförmedling.

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-06-24, § 127

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 213

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks.
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunens egna bostadsbolag, AB 
Stångåstaden, är den största hyresvärden i Linköpings kommun samt bristande 
intresse hos privata bostadsbolag för en kommunal bostadsförmedling.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 274
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 213
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-06-24, § 127
Tjänsteskrivelse - Inför en bostadsförmedling i Linköping, svar på motion (V), 
2020-05-27
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 328 Likvärdig rätt till skolskjuts, svar på motion (MP)
Dnr KS 2019-71

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 275 att bordlägga ärendet.

Birgitta Rydhagen (MP) och Cecilia Gyllenberg Bergfasth (MP) föreslår i en 
motion daterad 2019-01-22:

 Alla grundskoleelever som är berättigade till skolskjuts utifrån 
kommunens reglemente enligt bedömning av avstånd och väg 
ska erbjudas skolskjuts, oavsett om de aktivt valt en annan skola 
än sin skolskjutsskola.

 Gymnasieelever inom kommunen i största möjliga mån erbjuds 
resa med kommunens skolskjutsar ifall det saknas 
kollektivtrafik där de bor.

Elever i grundskolan som har gjort ett aktivt val av en annan skola än sin 
skolskjutsskola, den skola som kommunen skulle ha placerat eleven vid utifrån 
folkbokföringsadress, och som uppfyller avståndskriterierna som beslutats av 
barn- och ungdomsnämnden, har rätt till busskort alternativt ersättning för 
självskjuts, eller att ansöka om att åka med den upphandlade skolbussen i mån 
av plats. 

Elever i gymnasiet erbjuds busskort om avståndskriterierna uppfylls (6 km), 
men kan även välja att istället få ersättningen utbetald i pengar, om 
kollektivtrafik saknas där de är folkbokförda, samt att ansöka om att åka med 
den upphandlade skolbussen i mån av plats.

Att ge alla elever som uppfyller avståndskriterierna rätt till upphandlad 
skolskjuts, i de fall möjligheten att åka kollektivt saknas, skulle innebära stora 
ekonomiska och organisatoriska konsekvenser för kommunen.

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till beslut är att 
motionen avslås med hänvisning till de ekonomiska och organisatoriska 
konsekvenserna.

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2020-02-13, § 10

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till svar tillstyrks.

Bildningsnämndens beslut 2020-06-17, § 81

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till svar tillstyrks.



Sammanträdesprotokoll 70 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 216

1. Bildningsnämndens och barn- och ungdomsnämndens förslag till svar 
tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till de ekonomiska och organisatoriska 
konsekvenserna.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 275
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 216
Protokollsutdrag bildningsnämnden 2020-06-17, § 81
Protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2020-02-13, § 10
Tjänsteskrivelse – Likvärdig rätt till skolskjuts, svar på motion (MP), 2020-02-
05
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 329 En kontakt för solel, svar på motion (S)
Dnr KS 2019-470

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 276 att bordlägga ärendet.

Mari Hultgren (S) föreslår i en motion daterad 2019-06-12 att:

 Linköpings kommun, med Tekniska verken i spetsen, tar fram 
en ”Nyckelfärdig” lösning för de villaägare som vill producera 
solel och sälja överskottet till Tekniska verken. 

 Det ska finnas en lösning som också omfattar ett alternativ med 
installation av laddstolpe för elbil.  

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att motionen avslås med 
hänvisning till att eftersom det redan idag finns kostnadsfri, opartisk energi- 
och klimatrådgivning i kommunen och många leverantörer på marknaden som 
erbjuder stöd i processen att installera solceller. Att det finns en mångfald av 
leverantörer och installatörer av solceller ser vi som positivt både i fråga om att 
det ger ett större utbud men också ekonomiskt då det kan pressa priserna och 
inget företag ges monopol eller fördel. Information om solceller, elfordon och 
laddstolpar ingår som en del i energi- och klimatrådgivning. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-09-16, § 154

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.

Bygg- och miljönämndens beslut 2020-09-17, § 154

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-10-06, § 266

1. Samhällsbyggnadsnämndens samt bygg- och miljönämndens förslag till 
beslut tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till att det redan idag finns kostnadsfri, 
opartisk energi- och klimatrådgivning i kommunen som informerar om solel 
och laddstolpar för elfordon. Vidare erbjuder många leverantörer stöd i 
processen att installera solceller.
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Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 276
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-10-06, § 266
Protokollsutdrag bygg- och miljönämnden 2020-09-17, § 154
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-09-16, § 154
Tjänsteskrivelse – En kontakt för solel, svar på motion (S), 2020-08-20
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 330 Rädda insekterna, svar på motion (V)
Dnr KS 2020-69

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 277 att bordlägga ärendet.

Jessica Eek (V) och Jane Carlsson (V) föreslår i en motion daterad 2020-01-20 
att:

 Linköpings kommun ska ta fram en sammanhållen strategi eller 
ett styrdokument för att bevara och utveckla insektslivet i 
kommunen.

Pollinatörer är utsatta lokalt, regionalt, nationellt och internationellt. 
Forskarvärlden och organisationer på alla nivåer börjar uppmärksamma detta 
allt mer. Linköpings kommun har jobbat brett men ostrukturerat med åtgärder 
för att gynna pollinatörer. Linköpings kommun är en kraftfull aktör med ett 
stort markinnehav med en betydande utveckling och har därmed goda 
förutsättningar för att kunna planera och genomföra åtgärder som förbättrar 
förutsättningarna för pollinatörer. Det pågående arbetet som beskrivs i denna 
skrivelse genomförs huvudsakligen av samhällsbyggnadsnämnden. Det finns 
ett stort behov av att ta fram ett kommungemensamt styrdokument och en 
funktionell exempelkatalog som kan användas av alla nämnder och bolag för 
att framdriften i frågan ska förbättras.

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår därför att motionen bifalls 
och att förvaltningen ges i uppdrag att i verksamhetsplan för 2021 prioritera att:

 Ta fram ett förslag till policy för främjande av pollinatörer.
 Ta fram en åtgärdskatalog för främjande av pollinatörer.

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-06-24, § 126

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 210

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen bifalls och Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen ges i 
uppdrag att ta fram ett förslag till policy för främjande av pollinatörer som ska 
ges en sammanhållen ambition för samtliga nämnder och bolag.
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2. Miljö- och samhällbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att ta fram en 
åtgärdskatalog för främjande av pollinatörer, från vilken förvaltningar och 
kommunala bolag kan hämta inspiration och konkreta åtgärder att använda i 
befintlig miljö, exploateringar och utvecklingsprojekt.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, §277
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 210
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-06-24, § 126
Tjänsteskrivelse – Rädda insekterna, svar på motion (V), 2020-05-27
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna



Sammanträdesprotokoll 75 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

§ 331 Pilotkommun för hållbara transporter, svar på 
motion (MP)

Dnr KS 2020-90

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 278 att bordlägga ärendet.

Rebecka Hovenberg (MP) och Petter Mattsson (MP) föreslår i en motion 
daterad 2020-01-30 att:

 Samverka med fastighetsägare för att kraftfullt bygga ut 
infrastruktur för laddfordon, framförallt i flerfamiljshus.

 Införa flexibla och miljöstyrande parkeringstal i all kommunal 
planering.

 Införa kostnadsfri parkering för bilar som drivs på el eller 
biogas.

 Främja införandet av bilpooler och bildelning i hela Linköping, 
även i ytterområden och mindre tätorter.

 Skapa en gemensam citylogistik i samverkan med 
Cityföreningen med syfte att minska lastbilstrafiken i staden.

 Ställa höga krav på bygglogistiken vid nybyggnation med syfte 
att minska antalet lastbilar.

 Genomföra prioriterade satsningar på kollektivtrafik i 
planarbetet.

 Bygga ut antalet mobilitetshubbar och pendlarparkeringar.

Nedan anges motionens föreslagna åtgärder och Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningens (vidare kallad förvaltningen) svar.

Åtgärd 1: Samverka med fastighetsägare för att kraftfullt bygga ut 
infrastruktur för laddfordon, framförallt i flerfamiljshus.

Avdelningen för hållbarhet och miljökommunikation har återkommande dialog 
och projekt med fastighetsägare i frågor som energiförsörjning, 
avfallshantering, cykelparkering, energi- och klimatrådgivning mm. Den typen 
av dialog förs både inom ramen för avdelningens energi- och klimatrådgivning 
och som fristående projekt med egen budget. Om den efterfrågade satsningen 
ska genomföras bedömer förvaltningen att det krävs ett särskilt projekt. 

Förvaltningen föreslår att åtgärden bifalls och beaktas vid kommande års 
verksamhetsplanering.

Åtgärd 2: Införa flexibla och miljöstyrande parkeringstal i all kommunal 
planering.
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Plankontoret har i uppdrag att ta fram en ny parkeringsnorm. Projektet pågår 
och en ny norm förväntas vara redo för antagande till sommaren 2021.

Praxis för moderna parkeringsnormer i Sverige är flexibla parkeringstal för bil. 
Det innebär att fastighetsägaren får lov att bygga färre bilplatser än vad normen 
anger. I gengäld investerar fastighetsägaren i mobilitetstjänster, t ex bil- och 
cykelpool, som minskar efterfrågan på bilparkering. Kommunens befintliga 
norm från 2012 ger möjlighet till viss flexibilitet, t ex kan parkeringstalen 
reduceras om bilpool införs. Normen är dock oflexibel i det avseende att endast 
bilpool kan användas som styrmedel samt att samma lösning tillämpas överallt 
i kommunen trots olika förutsättningar. 

I pågående projekt utreds möjligheten att ändra zonindelningen så att 
parkeringstalen bättre anpassas till en fastighets förutsättningar för resande. De 
parkeringstal som tas fram tar hänsyn till rådande förutsättningar, t ex 
bilinnehav i olika stads- och kommundelar, samtidigt som de bygger på 
målstyrning i enlighet med kommunens antagna trafikstrategi. Dessa ändringar 
bedöms leda till att parkeringstalen blir mer miljöstyrande.

I projektet utreds även en ny modell för reduktion av parkeringstalen för bil. 
Modellen ska göra det enklare och mer intressant för fastighetsägare att satsa 
på hållbar mobilitet i samverkan med kommunen. 

I arbetet med normen görs ett försök att koppla modellen till Linköping MaaS 
(se åtgärd 4) vilket ger Linköpings kommun möjlighet att testa ett nytt och 
unikt koncept för flexibel parkeringsnorm. 

Den nya normen kommer att ge förvaltningen verktyg att tillämpa flexibla och 
miljöstyrande parkeringstal i planeringen. Kommunen har dock inte stöd av 
plan- och bygglagen att tvinga fastighetsägare att reducera parkeringstalen. Det 
kommer därför att vara möjligt för fastighetsägare att ordna det oreducerade 
antal bilplatser som normen anger.

Regeringen utreder plan- och bygglagens krav på parkering i tilläggsdirektiv 
till utredningen ”Samordning för bostadsbyggande (Fi N 2017:08)” vilket 
innebär att lagstiftningen i framtiden kan komma att göra det enklare för 
kommunen att ställa krav på tillämpning av flexibel parkeringsnorm. 

Förvaltningen föreslår att åtgärden besvaras med hänvisning till att arbetet 
redan pågår.

Åtgärd 3: Införa kostnadsfri parkering för bilar som drivs på el eller 
biogas.



Sammanträdesprotokoll 77 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

Högsta förvaltningsdomstolen fastslog år 2014 att det inte är tillåtet att undanta 
miljöbilar från parkeringsavgifter då det strider mot lag (1957:259) om rätt för 
kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats, m.m. (KAL). 
Domen grundar sig bland annat på att kommunen inte får särbehandla personer 
eller aktörer. Det bedöms därför inte juridiskt möjligt att införa kostnadsfri 
parkering för el- eller biogasbilar. 

De parkeringsavgifter som tas ut för bilparkering idag täcker inte de faktiska 
kostnaderna för att bygga och förvalta parkeringsplatserna. En stor del av 
kostnaden subventioneras i det dolda via hyror, bostadspriser, löner mm. Det 
innebär att även de som inte äger bil är med och betalar för andras parkering. I 
kommunens antagna parkeringspolicy från 2012 är en viktig princip att minska 
denna subventionering genom att verka för mer marknadsmässiga priser och 
avgifter för bilparkering. Att undanta vissa bilägare från att betala 
parkeringsavgift bedöms inte vara förenligt med den principen. 

Förvaltningen föreslår att åtgärden avslås med hänvisning till att den inte är 
juridiskt genomförbar eller förenlig med parkeringspolicyns inriktning.

Åtgärd 4: Främja införandet av bilpooler och bildelning i hela Linköping, 
även i ytterområden och mindre tätorter.

Linköpings kommun är en av aktörerna i projektet ”Linköping MaaS” 
(Mobility as a Service – Mobilitet som tjänst). Projektet är ett resultat från en 
satsning inom plattformen A Challenge from Sweden och Energimyndigheten 
är med och finansierar projektet. Kommunen står för projektledning och Sankt 
Kors äger projektet. 

Övriga deltagande huvudaktörer i projektet är Östgötatrafiken, Stångåstaden, 
Linköping Science Park, Ciao Ciao Carsharing, Kyyti, VTI och Linköpings 
Universitet.

Projektet ska resultera i en digital plattform där aktörer som erbjuder delade 
mobilitetstjänster kan ansluta sig. Kommersiell bilpool och privat bildelning är 
exempel på tjänster som ska ingå i plattformen, tillsammans med bland annat 
kollektivtrafik och Linbike cykeluthyrning. Genom en app ska invånare och 
besökare i kommunen kunna se, välja och betala för utbudet av delade 
mobilitetstjänster på ett och samma ställe. Förhoppningen är att delade 
mobilitetstjänster ska bli mer attraktiva, synliga och enklare att kombinera. I 
projektet ingår att studera alternativ som fungerar även utanför staden. Privat 
bildelning kan exempelvis ha god potential att fungera i ytterområden och 
mindre tätorter till skillnad från kommersiella bilpooler.
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En kommuntäckande MaaS-tjänst likt den som planeras är unik för Sverige. En 
liknande tjänst finns i Helsingfors (Whim) där en utvärdering har visat att 
MaaS har stor potential att minska resandet med egen bil. Linköping MaaS 
bedöms främja införandet av bilpooler och bildelning i hela kommunen.

Den nya parkeringsnorm som är under framtagande i kommunen ska ge 
fastighetsägare ökade incitament att satsa på bilpooler, bildelning och andra 
delade mobilitetstjänster. Projektgruppen arbetar med en modell för reduktion 
där fastighetsägaren kan köpa in sig i Linköping MaaS (mobilitetsköp) och 
därmed ge fastighetens boende och/eller anställda tillgång till de delade 
mobilitetstjänster som finns samlade där. Alternativet är att varje 
fastighetsägare själv ordnar mobilitetstjänster vilket inte ger samma utbud av 
tjänster till slutkunden.

Vid sidan av parkeringsnormen uppdateras kommunens riktlinjer för parkering. 
Den uppdaterade riktlinjen kommer att ge vägledning för hur parkering för 
delade mobilitetstjänster, t ex bilpooler, ska integreras i kommunens planering. 
Det handlar exempelvis om att planlägga marken med rätt bestämmelser så att 
det i ett senare skede är möjligt att reservera parkering för olika tjänster.

Förvaltningen föreslår att åtgärden besvaras med hänvisning till att arbetet 
redan pågår.

Åtgärd 5: Skapa en gemensam citylogistik i samverkan med 
Cityföreningen med syfte att minska lastbilstrafiken i staden.

En utredning av citylogistik är ett av de underlag som planeras ta fram för 
Trafikplan för Linköpings innerstad. Utredningen ska redovisa hur 
citylogistiken fungerar idag och ge förslag till en handlingsplan med åtgärder. I 
utredningen ingår att se över förutsättningarna för en samordnad 
varudistribution. 

Intressenter, så som fastighetsägare och butiksägare, kommer att involveras i 
projektet. Inom ramen för uppdraget finns möjlighet att utreda 
samverkansformer med bland annat Cityföreningen. Uppdraget finns med i 
kontorets handlingsplan för 2020 med planerad start under hösten.

Förvaltningen föreslår att åtgärden avslås i avvaktan på resultatet av 
citylogistikutredningen. 

Åtgärd 6: Ställa höga krav på bygglogistiken vid nybyggnation med syfte 
att minska antalet lastbilar.
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Kommunen har genom trafikanordningsplaner (TA-planer) viss rådighet över 
bygglogistiken. Med stöd av TA-planer kan kommunen bland annat styra vilka 
vägar som får användas för transporter. Kommunen kan dock inte använda TA-
planerna för att ställa krav på samlastning, antal lastbilar och liknande.

Inför expot i Vallastaden hösten 2017 satsade de involverade aktörerna stort på 
en gemensam logistiklösning som organiserades av en upphandlad samordnare. 
Inför kommande utbyggnad i Vallastaden är förvaltningens bedömning i 
nuläget att det inte behövs någon gemensam logistiklösning då byggnationen 
inte är av samma omfattning som inför expot och tidplanen inte är lika snäv. I 
marktilldelningsavtalen finns dock en skrivning om att det kan komma att 
upprättas gemensamma logistikregler om behovet uppstår. I detta ingår att 
kommunen kan komma att utse en logistiksamordnare.

Förvaltningen ställer i övrigt inga långtgående krav på byggaktörer vad gäller 
bygglogistiken. Det saknas policys för detta och finns oklarheter kring vilka 
krav kommunen har juridisk möjlighet att ställa. Visst engagemang märks dock 
av på initiativ från byggaktörerna.  

Linköpings Universitet driver projektet ”Störningsfri stad”, som är finansierat 
av Vinnova och flertalet andra aktörer varav Linköpings kommun är en. 
Projektet kommer att resultera i en metodik för att uppskatta byggtrafikflöden, 
modeller för att estimera byggtrafikpåverkan i staden, visualiseringsprototyper 
för att utforska byggtrafik och trafikadministration, samt input till att förbättra 
olika policydokument och processer inom stadsplanering och trafikplanering. 
Den sistnämnda punkten är särskilt intressant utifrån motionens önskan att 
Linköpings kommun ska ställa höga krav på bygglogistiken vid nybyggnation.

Projektet startade i januari 2019 och beräknas vara slutrapporterat i december 
2021. Linköpings kommun är genom stadsmiljökontoret involverat i delar av 
projektet och bidrar bland annat med datainsamling och sensorer. När det finns 
ett resultat att ta del av kan kommunen använda detta som stöd för att utveckla 
eventuella policydokument eller riktlinjer för bygglogistik vid nybyggnation. 
Innan dess bedöms förvaltningen inte vara redo att ställa långgående krav på 
byggaktörerna i frågan om bygglogistik. 

Förvaltningen föreslår att åtgärden avslås i avvaktan på resultatet av pågående 
forskningsprojekt där Linköpings kommun deltar.

Åtgärd 7: Genomföra prioriterade satsningar på kollektivtrafik i 
planarbetet.
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Kommunens trafikplanering tar bland annat avstamp i trafikstrategin (2010) 
som anger att kollektivtrafikens andelar ska öka. En generell utgångspunkt i 
planeringen, på såväl översiktlig som detaljerad nivå, är att kommunen ska 
växa där det finns god kollektivtrafik eller där det finns möjlighet att skapa 
förutsättningar för det. Nedan ges en rad exempel på prioriterade satsningar 
som sker i kommunens planarbete.

Inom ramen för Utvecklingsplan för ytterstaden har en stråkanalys gjorts 
tillsammans med Östgötatrafiken där starka stråk in mot stadskärnan har 
identifierats. I ytterstadsplanen lanseras begreppet ”urbana stråk” där en stor 
del av förtätningen av staden ska ske. I de urbana stråken utgör framför allt 
kollektivtrafiken stommen i transportsystemet. Stråken skapar den täthet och 
kundunderlag som krävs för en tät och högkvalitativ kollektivtrafik samtidigt 
som framkomligheten i stråken kan säkerställas. Det pågår ett fortsatt arbete 
med Östgötatrafiken som syftar till att ta fram en vägledning för utformningen 
av kollektivtrafikstråken.

Stråkanalysen som gjorts i ytterstadsplanen ska vidareutvecklas med en 
komplett linjenätsanalys för kollektivtrafikens stomlinjer med sikte på år 2040. 
Analysen ska knyta ihop kollektivtrafikstråken i innerstaden. Förhoppningsvis 
kan analysen ge ett slutligt ställningstagande om vilka gator kollektivtrafiken 
ska trafikera i innerstaden. Analysen ska också utreda kapaciteten i linjenätet så 
att tillräcklig kapacitet uppnås på gator och stråk för kollektivtrafik i framtiden. 
Analysen kan inte påbörjas förrän läget för ett nytt resecentrum är känt. 

När ovanstående utredningar är genomförda bör kommunen studera ytterligare 
utveckling av ett eller flera stomlinjestråk utifrån ett helhetstänk kring 
framkomlighet, användarvänlighet och synlighet i staden. Svenska exempel att 
inspireras av är bland annat Malmöexpressen och Helsingborgsexpressen. 

Linköpings kommun bedöms ha mycket goda förutsättningar att bli en 
föregångsstad för effektiv och attraktiv kollektivtrafik. Kommunen och 
regionen har en gemensam plan för planeringen med syfte att skapa goda 
förutsättningar för hållbart resande. Kollektivtrafikens roll som stomme i 
stadens transportinfrastruktur blir än viktigare i och med Ostlänkens bidrag till 
ökat resande och regionförstoring.

Förvaltningen föreslår att åtgärden besvaras med hänvisning till att arbetet 
redan pågår.

Åtgärd 8: Bygga ut antalet mobilitetshubbar och pendlarparkeringar.
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Mobilitetshubbar

I takt med att utbudet av delade mobilitetstjänster utvecklas och breddas, bland 
annat genom Linköping MaaS och den nya parkeringsnormen, kommer 
kommunen och privata aktörer att behöva ordna parkeringsytor för dessa 
fordon. De uppdaterade parkeringsriktlinjerna ska belysa denna fråga. Bland 
annat kommer vägledning ges kring vilken typ av hubbar som ska prioriteras 
samt hur de ska regleras och utformas. Ambitionen är att mobilitetshubbar ska 
bli en lika självklar fråga att utreda i planeringen som parkering. 

Utbyggnaden av mobilitetshubbar kommer till stor del att styras av marknadens 
efterfrågan. I detaljplaner ges god möjlighet att skapa förutsättningar för 
hubbar. Det utreds exempelvis i Berga stadsbyggnadsprojekt. I redan bebyggda 
miljöer, t ex i stadskärnan, är det mer komplicerat att ordna hubbar. Där kan 
det krävas ändring av detaljplaner då mobilitetshubbar i praktiken inte får 
ordnas på allmän plats. 

Sankt Kors genom Dukaten arbetar aktivt med att stärka sig som en leverantör 
av mobilitet snarare än enbart bilparkering. I parkeringshuset Flustret i 
Vallastaden finns t ex plats för cykelpool. Sankt Kors är också ägare av 
Linbike som potentiellt kan växa med fler hubbar. Samverkan mellan 
förvaltningen och Sankt Kors/Dukaten är viktig för utvecklingen av 
mobilitetshubbar. Mobilitetshubbar diskuteras också i det pågående projektet 
Linköping MaaS.

Förvaltningen föreslår att åtgärden i den del som rör mobilitetshubbar besvaras 
med hänvisning till att arbetet redan pågår.

Pendlarparkeringar

I kommunens översiktsplan för landsbygden och småorterna, samt i fördjupade 
översiktsplaner för områden utanför staden, anges pendlarparkeringar i 
strategiska lägen som en prioriterad åtgärd. Behovet av fler och förbättrade 
pendlarparkeringar lyfts också i befintlig parkeringsriktlinje. 

För att åstadkomma pendlarparkeringar krävs en utredning kring lämpliga 
lägen utifrån bland annat plan- och ägarförhållanden samt en handlingsplan för 
utbyggnad. Förvaltningen bedömer att det vore värdefullt om en sådan 
utredning kunde genomföras för att realisera planerna. 

Förvaltningen föreslår att åtgärden i den del som avser pendlarparkeringar 
bifalls och beaktas vid kommande års verksamhetsplanering.

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-06-24, § 123
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1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 212

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionens första att-sats bifalls och beaktas vid kommande års 
verksamhetsplanering.

2. Motionens andra, fjärde och sjunde att-sats besvaras med hänvisning till att 
arbetet redan pågår.

3. Motionens tredje att-sats avslås med motiveringen att åtgärden inte bedöms 
vara juridiskt genomförbar och inte heller förenlig med kommunens 
parkeringspolicy gällande subventionerad parkering.

4. Motionens femte att-sats avslås i avvaktan på resultat av planerad utredning. 

5. Motionens sjätte att-sats avslås i avvaktan på resultat av pågående forskning.

 6. Motionens åttonde att-sats avseende mobilitetshubbar besvaras med 
hänvisning till att arbetet redan pågår. Delen i att-satsen avseende 
pendlarparkeringar bifalls och beaktas vid kommande års 
verksamhetsplanering.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 278
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 212
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-06-24, § 123
Tjänsteskrivelse – Pilotkommun för hållbara transporter, svar på motion (MP), 
2020-05-27
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.
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Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 332 Återbruksgalleria, svar på motion (S)
Dnr KS 2019-569

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 279 att bordlägga ärendet.

Mari Hultgren (S) och Ranko Simic (S) föreslår i motion daterad 2019-08-20 
att:

 I enlighet med motionens intentioner införa en återbruksgalleria 
som ska drivas på affärsmässiga grunder

 Bygga en ny återvinningsstation och komplettera denna med en 
Återbruksgalleria

Tekniska verken i Linköping AB utredde under 2018 möjligheterna att bygga 
en återbruksgalleria i Linköping. Efter utredning beslutades att inte uppföra en 
återbruksgalleria utan istället gå vidare och utveckla de återbrukshallar som 
idag finns vid återvinningsstationerna. De främsta argumenten för detta var 
kostnaden för investeringen tillsammans med en osäkerhet om mängden 
material till återbruk skulle öka jämfört mot dagens lösning med 
återbrukshallar. För att en återbruksgalleria ska fungera bra bör det vara på ett 
mer centralt läge än dagens återvinningscentraler.

Idag finns ett överskott av material/produkter som lämnas till återbruk. Det 
finns en fungerande marknad med flera ideella och privat aktörer som växer 
inom området. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att motionen avslås. 
Återbruk och att det skapas nya cirkulära affärsmodeller är mycket viktigt för 
att vi ska bli mer resurseffektiva och därigenom minska klimatpåverkan. 
Tekniska verkens återbrukshallar och befintliga samarbeten med lokala aktörer 
inom återbruk bedöms dock fylla motionens behov.

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-09-16, § 153

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-10-06, § 265

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08
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1. Motionen avslås med hänvisning till att Tekniska verken i Linköping AB:s 
återbrukshallar och befintliga samarbeten med lokala aktörer bedöms fylla 
nuvarande behov. 

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 279
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-10-06, § 265
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-09-16, § 153
Tjänsteskrivelse – Återbruksgalleria, svar på motion (S), 2020-08-20
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 333 Sluta upphandla odlad fisk, svar på motion (V)
Dnr KS 2019-152

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 280 att bordlägga ärendet.

Jessica Eek (V), Fredrik Hasselgren (V) och Jane Carlsson (V) föreslår i en 
motion daterad 2019-01-11 att:

 Alla uppköp av fisk odlad i hav och insjöar stoppas.
 Linköpings kommun ser över kostpolicyn så att djur- och 

miljöhänsyn blir en självklarhet vid inköp till offentlig 
bespisning.

Kommunledningsförvaltningen konstaterar att kommunens ramavtal redan idag 
ger goda förutsättningar för verksamheterna att köpa fisk som är MSC-märkt, 
det vill säga vildfångade fiskprodukter som tar hänsyn till bestånd, bifångst och 
påverkan på havsmiljön.

Det finns möjlighet att i upphandlingar ställa krav på att all fisk som köps in 
inte får vara odlad.

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att i sin beredning 
till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.

Kommunstyrelsens beslut 2020-11-10, § 310

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionens besvaras med hänvisning till att kommunen har en kost- och 
måltidspolicy där det framgår att nationella lagar, föreskrifter och 
rekommendationer ska styra vad som tillagas i kommunen, vilket innebär att i 
interna avtal mellan Utbildningsförvaltningen och Kost och restaurang finns 
krav på att enbart MSC-märkt fisk får serveras.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 280
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-11-10, § 310
Tjänsteskrivelse - Sluta upphandla odlad fisk, svar på motion (V), 2020-10-14
Motionen
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Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
Upphandlingsstrateg, Daniel Czitrom



Sammanträdesprotokoll 88 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

§ 334 Planera för hund, svar på motion (MP)
Dnr KS 2020-28

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 281 att bordlägga ärendet.

Hunddagisverksamhet kan potentiellt innebära störningar för omgivningen, 
framförallt vad gäller oljud, och därför begränsa hur omgivningen kan 
utvecklas och användas. Linköpings kommun har tidigare beviljat 
tidsbegränsat lov i lokaler som ligger i eller i nära anslutning till staden där det 
bedömts lämpligt att för en period bedriva hunddagisverksamhet. Med 
tidsbegränsat lov stängs inga dörrar för hur fastigheten och omgivande 
fastigheter kan nyttjas i ett längre perspektiv. Tidsbegränsat lov om 10 år bör 
kunna anses ge stabilitet för de investeringar som en hunddagisverksamhet 
behöver göra i verksamhetens lokaler. 

Planmässigt har en hunddagisverksamhet möjlighet att få permanent bygglov 
där detaljplanen anger djurhållning, exempelvis med planbestämmelse L, men 
det finns idag inga detaljplaner som tagits fram för hunddagis i staden och ett 
uppdrag med avsikt att hitta sådana blir därför överflödigt. Att det finns 
detaljplaner för andra typer av djurhållning i staden, exempelvis häststall, har 
sina orsaker. Det handlar dels om verksamheter som själva kan driva 
framtagande av ny detaljplan och byggande av egna lokaler samt att det är en 
del av stadens idrotts- och friluftsliv, en typ av allmänt intresse. Det är därför 
motiverat att verksamheten får innebära viss begränsning för hur 
verksamhetens omgivning kan nyttjas. Vad gäller hunddagis går det inte på 
samma sätt att motivera platsen det tar och begränsningarna det innebär i 
staden. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning är att det inte 
är lämpligt att planlägga specifikt för hunddagis i den täta staden där den 
värdefulla marken ska nyttjas effektivt. 

Hunddagisverksamhet anpassad till den täta stadens premisser skulle kunna 
vara möjlig att bevilja lov för där den kan anses utgöra ett ”lämpligt 
komplement” till den användning som anges i detaljplanen. Detta beskrivs i 
Plan- och bygglagen 9 kap. 31c §. Det handlar då om att verksamheten är 
lämpligt som komplement till exempelvis många bostäder i ett område samt att 
den är anpassad så att den kan samexistera med de andra funktionerna och inte 
störa för mycket. Det finns exempel att undersöka i exempelvis Stockholm, där 
antalet hundar är få och där rastning sker genom promenader. 

Bygglovsbedömningen av om ett hunddagis utgör ett lämpligt komplement 
beror på den aktuella detaljplanen, platsen och den aktuella 
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hunddagisverksamheten, varför det inte på förhand går att utreda var det är 
lämpligt. Bedömningen behöver göras i varje enskilt fall när en ansökan 
inkommer. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att motionen avslås med 
hänvisning till att det inte är lämpligt att planlägga för hunddagis i den täta 
staden där den värdefulla marken ska nyttjas effektivt.

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2020-06-24, § 125

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Bygg- och miljönämndens beslut 2020-06-25, § 105

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-08-18, § 211

1. Samhällsbyggnadsnämndens samt bygg- och miljönämndens förslag 
tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till att det inte är lämpligt att planlägga för 
hunddagis i den täta staden där den värdefulla marken ska nyttjas effektivt.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 281
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-08-18, § 211
Protokollsutdrag bygg- och miljönämnden 2020-06-25, § 105
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2020-06-24, § 125
Tjänsteskrivelse – Planera för hund, svar på motion (MP), 2020-05-27
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.
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Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 335 Bygg bort kön till dygnet runt-omsorgen, svar på 
motion (S)

Dnr KS 2019-701

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 282 att bordlägga ärendet.

Elias Aguirre (S) och Elina Bryssling (S) föreslår i en motion daterad 2019-09-
24 att: 

 Linköpings kommun utökat antalet platser till Linköpings 
dygnet runt-omsorg riktat till barn 1-12 år tillräckligt för att 
möta de behov som finns.  

Förslagsställarna hänvisar till att kvällsarbete inom handeln ökar samt att flera 
verksamheter har arbeten som pågår dygnet runt. 

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen kan se att det i Linköpings 
kommun finns ett antal vårdnadshavare som i dagsläget har svårt att kombinera 
arbete och föräldraskap då det inom Omsorg kvällar, nätter och helger finns 
färre omsorgsplatser än vad behovet visar.

Vid en jämförelse med jämnstora kommuner framkommer att Linköping har få 
platser i förhållande till sin storlek. 

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige 
bifaller motionen samt att barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att ta fram 
förslag på lokalisering och organisation av utökning med ytterligare 40 platser i 
Omsorg, kvällar, nätter och helger.

En barnkonsekvensanalys ska genomföras då beslutet påverkar barns situation, 
rätt till trygghet och kontinuitet i omsorgen.

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2020-10-22, § 126

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag till svar tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-11-10, § 309

1. Barn- och ungdomsnämndens förslag till svar tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen bifalls.
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2. Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att ta fram förslag på lokalisering 
och organisation av utökning med ytterligare 40 platser i Omsorg, kvällar, 
nätter och helger.

3. Uppföljning ska ske till barn- och ungdomsnämnden senast december 2020.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 282
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-11-10, § 309
Protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2020-10-22, § 126
Tjänsteskrivelse – Bygg bort kön till dygnet runt-omsorgen, svar på motion 
(S), 2020-09-25
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 336 Upphandla närproducerat kött, svar på motion (V)
Dnr KS 2019-153

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 283 att bordlägga ärendet.

Jessica Eek (V), Jane Carlsson (V) och Eva Lindblad (V) föreslår i en motion 
daterad 2019-01-11 att:

 Linköpings kommun ska övergå till att upphandla ekologiskt 
kött från djur som har levt och dött så nära Linköping som 
möjligt.

Kommunledningsförvaltningen konstaterar att det i kommunens kost- och 
måltidspolicy redan framgår att ”Nationella lagar, föreskrifter och 
rekommendationer styr den mat som tillagas och serveras i Linköpings 
kommun. Här kan nämnas livsmedelslagstiftningen, livsmedelsverkets 
rekommendationer och arbetsmiljölagstiftningen.” 

Lag (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU) innebär att det finns viss 
begränsning i möjligheterna att ställa krav enligt svensk lagstiftning, men det 
går att ställa relativt långtgående krav. I de livsmedelsupphandlingar som 
kommunen gör idag ställs redan långtgående krav på livsmedel, i många fall 
mer långtgående krav än i svensk lagstiftning. Dessa krav är framtagna av 
upphandlingsmyndigheten.

Möjligheter finns att ställa krav på ekologiskt kött dock är det inte juridiskt 
korrekt att ställa krav på var djuret har levt och dött.

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att i sin beredning 
till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.

Kommunstyrelsens beslut 2020-11-10, § 311

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen besvaras med hänvisning till att det finns juridiska möjligheter att 
i upphandling ställa krav på ekologiskt kött. Det är dock inte möjligt att 
ställa krav på var djuret levt och dött.
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Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 283
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-11-10, § 311
Tjänsteskrivelse – Upphandla närproducerat kött, svar på motion (V), 2020-10-
14
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 337 Rörelse och idrott på raster och fritidstid, svar på 
motion (MP)

Dnr KS 2018-1021

Ärende
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-24, § 284 att bordlägga ärendet.

Björn Immerstrand (MP) och Cecilia Gyllenberg Bergfasth (MP) föreslår i en 
motion daterad 2018-11-30 att:

 Barn- och ungdomsnämnden i samarbete med kultur- och 
fritidsnämnden, Linköpings Idrottsförbund och Östergötlands 
Idrottsförbund bygger upp ett långsiktigt arbete för att locka alla 
barn och unga till rörelseglädje under raster och fritidstid

 Barn med daglediga föräldrar tillåts delta i föreningarnas 
verksamhet

Barn- och ungdomsnämnden delar motionärernas intention om vikten av att 
stimulera barn och ungas rörelse och aktiviteter. Det finns i dagsläget 
etablerade samarbeten mellan skolor och idrottsföreningar vilket ur nämndens 
perspektiv är positivt. De samarbeten som finns eller planeras utgår från behov 
som skolan har identifierat. Det är enligt skollagen rektor som äger sin inre 
organisation och avgör om samarbeten ska initierats på skoltid och 
fritidshemstid. Det pågår även sedan två år tillbaka ett arbete med att utveckla 
och sprida effektiva hälsofrämjande arbetssätt bland cirka 30 av kommunens 
grundskolor.

Kommunstyrelsen beslutade 2019-12-03, § 386, om en handlingsplan för 
implementering av det idrottspolitiska programmet. I handlingsplanen finns ett 
uppdrag att ta fram en samverkansstrategi mellan skola, fritidsverksamhet, Ung 
Puls och föreningsliv med syfte att skapa möjligheter för alla att vara fysiskt 
aktiva. Detta innebär att det redan finns ett uppdrag att bygga upp ett 
samarbete, vilket är vad motionärerna yrkar på. Utbildnings- och 
arbetsmarknadsförvaltningen har i skrivelsen beskrivit de aktiviteter som pågår 
inom skolor och fritidshem och som stimulerar elevers rörelse och aktiviteter 
under skoltid och fritidshemstid.

Fritidshemmet är en reglerad verksamhet utifrån skollagen. Att låta dagledigas 
barn delta i verksamheten innebär ett utökat ansvar för den personal som 
arbetar i fritidshemmet. Detta skulle innebära att fritidshemmen behöver 
ytterligare resurser vilket inte är prioriterat i gällande budget.



Sammanträdesprotokoll 96 (113)

Kommunfullmäktige 2020-12-08

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur

Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningen föreslår barn- och 
ungdomsnämnden i sin beredning till kommunstyrelsen tillstyrka förslaget. 
Kommunstyrelsen föreslås i sin beredning till kommunfullmäktige tillstyrka 
förslaget att avslå motionens första yrkande med hänvisning till den beslutade 
handlingsplanen för implementering av det idrottspolitiska programmet 
(kommunstyrelsen 2019-12-03, § 386) samt de aktiviteter som redan pågår på 
skolorna och som stimulerar elevers rörelse och aktiviteter under skoltid och 
fritidshemstid. Motionens andra yrkande föreslås avslås med hänvisning till att 
en utökning av fritidshemmets uppdrag inte är prioriterat i barn- och 
ungdomsnämndens budget.

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2020-06-17, § 83

1. Utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens beslut 2020-10-06, § 267

1. Barn- och ungdomsnämndens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionens första att-sats avslås med hänvisning till den beslutade 
handlingsplanen för implementering av det idrottspolitiska programmet 
(kommunstyrelsen 2019-12-03, § 386) samt de aktiviteter som redan pågår på 
skolorna och som stimulerar elevers rörelse och aktiviteter under skoltid och 
fritidshemstid.

2. Motionens andra att-sats avslås med hänvisning till att en utökning av 
fritidshemmets uppdrag inte är prioriterat i barn- och ungdomsnämndens 
budget.

Beslutsunderlag
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-11-24, § 284
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-10-06, § 267
Protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2020-06-17, § 83
Tjänsteskrivelse – Rörelse och idrott på raster och fritidstid, svar på motion 
(MP), 2020-02-24
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.
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Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 338 Krav på utdrag ur belastningsregistret för den som 
har uppdrag inom äldreomsorg och omsorg för 
personer med funktionsvariation, svar på motion 
(SD)

Dnr KS 2020-60

Ärende
Jane Ericsson (SD) och Christer Johansson (SD) föreslår i en motion daterad 
2020-01-17 att:

 Vid anställning inom den kommunala äldreomsorgen införs 
krav på utdrag ur polisens belastningsregister.

Det föreslås att det ska införas krav på utdrag ur polisens belastningsregister 
inför anställning av personal i den kommunala äldreomsorgen. Det framförs att 
de äldre är en grupp särskilt utsatt för brottslighet och en viktig del i att 
minimera risken för övergrepp/brottslighet mot äldre är att krav på utdrag ur 
polisens belastningsregister blir obligatorisk för verksamma inom 
äldreomsorgen. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att i sin beredning 
till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 345

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen bifalls.

2. Äldrenämnden får i uppdrag att verkställa motionens förslag.

Beslutsunderlag
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 345
Tjänsteskrivelse Krav på utdrag ur belastningsregistret för den som har 
uppdrag inom äldreomsorg och omsorg för personer med funktionsvariation, 
svar på motion (SD), 2020-10-06
Motionen
MBL-protokoll
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Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.

Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionärerna
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§ 339 Sluta subventionera Linköpings flygplats, svar på 
motion (MP)

Dnr KS 2019-221

Ärende
Rebecka Hovenberg (MP) föreslår i en motion daterad 2019-03-06 att:

 Linköpings kommun slutar subventionera Linköpings flygplats 
med skattemedel, senast i samband med att avtalet med SAAB 
förhandlas om

Kommunledningsförvaltningen menar att Linköpings kommun inte bör avstå 
från att finansiera flygplatsen med hänsyn till dess betydelse för näringslivets 
och organisationers konkurrens- och attraktionskraft vilket i förlängningen 
skulle innebära minskade intäkter och hämmad utveckling i Linköpings 
kommun.

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att i sin beredning 
till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2020-12-01, § 346

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 2020-12-08

1. Motionen avslås med hänvisning till flygplatsens betydelse för näringslivets 
och organisationers konkurrens- och attraktionskraft, vilket i förlängningen 
skulle innebära minskade intäkter och hämmad utveckling i Linköpings 
kommun.

Beslutsunderlag
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01, § 346
Tjänsteskrivelse – Sluta subventionera Linköpings flygplats, svar på motion 
(MP), 2020-11-05
Motionen

Yrkanden
Lars Vikinge (C) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2021-01-26.
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Beslutsordning
Ordföranden ställer proposition på Lars Vikinges (C) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2021-01-26.

__________

Beslutet skickas till:
Motionären
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§ 340 Avsägelse (MP) - Ersättare i bygg- och 
miljönämnden från och med 2020-12-31 samt 
ersättare i djurförsöksetiska nämnden från och 
med 2021-02-03

Dnr KS 2020-866

Ärende
Följande avsägelse har inkommit:

Lovisa Berglund (MP) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i bygg- och 
miljönämnden och ersättare i djurförsöksetiska nämnden.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen och överlämnar den till 

valberedningen respektive Jordbruksverket för handläggning.

__________

Beslutet skickas till:
Valberedningen
Jordbruksverket
Bygg- och miljönämnden
HR-administratör, Anne-Kathrine Banck
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§ 341 Fyllnadsval (S) - ersättare i 
överförmyndarnämnden

Dnr KS 2020-710

Ärende
Göran Karlsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
överförmyndarnämnden.

Kommunfullmäktiges beslut
1. Som ersättare i överförmyndarnämnden väljs Jenny Andersson, 

Smedjegatan 5 A lgh 1103, 582 28 Linköping.

2. Valet gäller till och med 2022-12-31.

__________

Beslutet skickas till:
Den valde
HR-administratör, Ann-Kathrine Banck
Berört organ
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§ 342 Jämlik tillgång till behöriga lärare och förskollärare 
för alla barn!, anmälan av motion (V)

Dnr KS 2020-896

Ärende
Björn Alling, Ronnie Eriksson och Albin Adell Sjöberg (V) föreslår i en 
motion 2020-11-19 att:

-Legitimerade lärare, förskollärare och lärare i fritidshem som väljer att byta 
placering från en enhet med högt andel behöriga lärare eller förskollärare till en 
enhet med väsentligt lägre ska erbjudas ett betydande lönepåslag.

- Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att styra rekryteringsprocessen på 
enhetsnivå genom att pausa nyrekryteringen av lärare, förskollärare och lärare i 
fritidshem till enheter i priviligierade områden med hög andel legitimerade 
lärare och förskollärare så länge andra enheter med brist har svårt att fylla 
lediga platser.

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 343 Dubbla bonusen till anställda i omsorgen, anmälan 
av motion (V)

Dnr KS 2020-895

Ärende
Björn Alling och Albin Adell Sjöberg (V) föreslår i en motion 2020-11-17 att:

-Kommunen dubblerar engångsbeloppet så att medarbetare får sammanlagt 11 
000 kronor extra. Utbetalningen ska riktas till alla medarbetare inom LO-
kollektivets avtalsområde och som haft anställning med månadslön under 
perioden 2020-03-01 - 2020-10-31.

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 344 Visa prislappen! - Utred Linköping City Airports 
vara eller icke vara, anmälan av motion (V)

Dnr KS 2020-894

Ärende
Fredrik Hasselgren, Björn Alling och Albin Adell Sjöberg (V) föreslår i en 
motion 2020-11-17 att:

- Kommundirektören ges i uppdrag att utreda Linköping City Airports  AB 
långsiktiga kostnader för kommunen jämfört mot de indirekta  intäkter kopplat 
till näringslivet

- Kommundirektören ges i uppdrag att utreda förutsättningarna att  avyttra 
Linköping City AB till en privat aktör

- Kommundirektören ges i uppdrag att utreda förutsättningarna 
och  konsekvenserna av att avveckla Linköping City Airport AB 

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 345 Teckentolka kommunens allmänna 
kommunikation, anmälan av motion (V)

Dnr KS 2020-893

Ärende
Albin Adell Sjöberg (V) föreslår i en motion 2020-12-03 att:

- Kommunfullmäktige tillsätter teckentolkning i realtid på all information 
i  rörligt format som går ut till Linköpingsborna

- Kommunfullmäktige teckentolkas i realtid

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 346 Inför kompetensbank för vikariat och 
organisationsutveckling, anmälan av motion (V)

Dnr KS 2020-901

Ärende
Jessica Eek (V) föreslår i en motion 2020-11-30 att:

- En kompetensbank införs, där omvårdnadspersonal med god kompetens och 
erfarenhet utgör vikariepool såväl som kompetensförstärkande vid problem i 
verksamheten.

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 347 Centralt tvätteri för hygien och miljö, anmälan av 
motion (V)

Dnr KS 2020-902

Ärende
Jessica Eek (V) föreslår i en motion 2020-11-30 att:

- Linköpings kommun ska sluta avtal med tvätteri och härigenom få tillgång till 
arbetskläder och skyddsförkläden i tyg

- Så länge upphandlad verksamhet kvarstår så ska dessa anmodas att teckna 
avtal med samma leverantör

Beslutsunderlag
Motionen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning

__________

Beslutet skickas till:
kommunkansliet
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§ 348 Står kommunledningen på brottsutsatta elevers 
sida?, anmälan av interpellation (S)

Dnr KS 2020-860

Ärende
Elias Aguirre och Jonatan Hermansson(S) ställer i interpellation 2020-11-27 
följande frågor:

1. Är det Linköpings politiska lednings hållning att kommunen inte brustit i sin 
hantering och att inga fel har begåtts i ärendet?

2. Vilka åtgärder avser den politiska ledningen vidta för att liknande situation 
inte ska uppstå igen?

3. De anhöriga till den drabbade eleven efterfrågar fortfarande åtgärder från 
ansvariga nämnder för att denne ska kunna återvända till Berzeliusskolan. 
Kommer den politiska ledningen i kommunen ta initiativ till sådana åtgärder?

Beslutsunderlag
Interpellationen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 349 Vad händer med arbetet mot hedersrelaterat våld 
och förtryck?, anmälan av interpellation (MP)

Dnr KS 2020-891

Ärende
Rebecka Hovenberg (MP) ställer i interpellation 2020-12-08följande frågor:

- Finns det en samordnare mot hedersrelaterat våld och förtryck i Linköping?

- Är en handlingsplan med konkreta åtgärder för att motverka hedersrelaterat 
våld- och förtryck under framtagande och när beräknas den i så fall vara klar?

- Finns det öronmärkta pengar i social- och omsorgsnämndens, barn- och 
ungdomsnämndens, bildningsnämndens och kultur- och fritidsnämndens 
budgetar för detta arbete?

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 350 Lever de kommunala bolagen upp till kontrollen av 
underleverantörer?, anmälan av interpellation (S)

Dnr KS 2020-900

Ärende
Mari Hultgren (S) ställer i interpellation 2020-12-04 följande frågor:

- Hur genomförs det systematiska kvalitetsarbetet för att förbättra insyn och 
kontroll, och därmed förhindra att oseriösa aktörer vinner mark i bolagens 
upphandlingar? Används exempelvis Ekobrottsmyndighetens checklista för att 
kontrollera entreprenörer vid upphandling?

-  Hur görs kontrollerna på plats på bolagens samtliga byggarbetsplatser? Hur 
många kontroller har gjorts och hur många avvikelser har man noterat? Har 
eventuella avvikelser anmälts till berörda myndigheter?

- Har utstationerad utländsk arbetskraft anmälts till Arbetsmiljöverkets 
utstationeringsregister och har detta bekräftats? Kan man uppvisa korrekta A1-
intyg för de utländska arbetstagare som inte omfattas av svensk 
socialförsäkring?

- Hur har man kontrollerat ifall enskilda entreprenörer ska betala skatt i Sverige 
och om entreprenörerna i så fall gjort detta enligt gällande skattelagstiftning?

- Tekniska Verken AB har inte i särskilt uppdrag att motverka och begränsa 
användandet av oseriösa aktörer. Finns det ändå ett aktivt arbete för att 
motverka och begränsa användandet av oseriösa aktörer i bolaget? Arbetar man 
förebyggande för detta?

Beslutsunderlag
Interpellationen

Kommunfullmäktiges beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

__________

Beslutet skickas till:
Kommunkansliet
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§ 351 Allmänhetens frågestund
Dnr KS 2019-625

Ärende
Inga frågor har inkommit till allmänhetens frågestund.

__________

Beslutet skickas till:
-
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